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Фермери в Странджа се отказват 

ДОНА МИТЕВА

Румен Люцканов (Асоци-
ация на животновъдите в 
Странджа), ще отиде и 
тази година, заедно със се-
мейството си на Събора на 
овцевъдите, който ще е за 
три дни и традиционно ще 
се състои в Петропавловския 
манастир край Арбанаси. 
Съборът се провежда за 11-
а година и е мястото, къде-
то на едно място се събират 
професионалистите в 
бранша, почитателите на 
народния бит и творчест-
во, любителите на фермер-
ски храни и на старите 
кулинарни традиции. „Де-
цата ще са с мен – нека да 
видят как мирише това, 
което те харчат“, шегува 
се фермерът. Със сигурност 
той няма да е единственият 
овцевъд от региона, който 
ще се наслади на емоцията.

„Сравнено с миналата 
година бройката на живот-
ните в Странджа е намаля-

ла. Поне десетина колеги 
има, за които знам, че се 
отказаха от отглеждането 
на овце. 

Основната причина за 
това е скъпият фураж

 
Ако приемем, че по-мина-

лата година зърното стру-
ваше между 360 и 380 лева за 

тон, то тази година моето 
зърно го продадох на цена 
от 700 лева на тон. Да не 
забравяме и електричест-
вото. 90% от фермите са 
фирмени стопанства и 
плащат скъп ток. На моята 
ферма плащам по 1500 лева 
на месец. Значи сметка, 
която е била около 400 лева, 
сега е над 1300 – 1400. Освен 
това са повишени и запла-
тите“, прави бърз преглед 
на цените фермерът.

Той признава, че 

трудно се намират 
добри работници

 в селското стопанство 
като цяло, а още по-трудно 
е с хората, които трябва да 
се грижат за овцете. Него-
вите са от десетина години 
и ги задържа с добри заплати 
и добро отношение.

„Всеки месец си следя пока-
зателите и съответно правя 
анализ. Основните заплати 
на животновъдите при мене 

са 1200 лева, а на хората в 
земеделието 1000, като при 
тях има много бонуси, което 
средно им вдига дори до към 
2000. Пак казвам, всичко зави-
си от това какво се произ-
вежда“, обяснява Люцканов, 
като подчертава, че няма 
хора, които да са проявили 
интерес да работят в земе-
делието като цяло. Убеден е, 
че още фермери ще се откажат 
от овцевъдството. 

„Просто хората разпро-
дават животните и спират 

да се занимават. Правят го, 
за да не фалират. Като си 
платят сметките и ако им 
остане нещо, е добре. Само 
в Момина църква, където е 
и моето стопанство, 

двама души си 
продадоха овцете 

и се отказаха да се занимават 
с животновъдство. Ликви-
дираха стопанствата“, 
обясни той, признавайки, че 
и на него много пъти му е 

идвало да се откаже. 
„В момента наливам в 

животновъдството средства 
от печелившия си бизнес, за 
да го поддържам и да се на-
дявам, че някой ден ще дойдат 
добри времена за него. Но 
това не може всеки да си го 
позволи. Мога да отделя 100 
тона зърно за животните. 
Въпросът е, че малко хора 
имат моя късмет, повечето 
отиват на пазара и купуват 
за изхранване на животните 
зърно на цена от 700 лв.“
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Срещу празника Гергьовден. Овцевъди – песимисти за бъдещето на отрасъла

СВЕТЛИН СВЕТЛЕВ

С първа копка и водосвет 
бе даден старт на стро-
ителните дейности за 
обект „Реконструкция на 
ВиК мрежата на град Ца-
рево“.

Проектът се осъщест-
вява с финансовата подкре-
па на Оперативна програма 
„Околна среда 2014-2020 г.“ 
„Интегриран воден проект 
за област Бургас“ Процеду-
ра №BG16M1OP002-1.016-0011 
по приоритетна ос 1 „Из-
граждане на ВиК инфра-
структура“. Строител-
ните дейности са част от 
изпълнението на първи етап 
на „Интегриран воден про-
ект за област Бургас“. 
Стартът бе даден от 
кмета на общината инж. 
Георги Лапчев. На първата 
копка присъстваха дирек-
торът на ВиК – Бургас инж. 
Ганчо Тенев, председателят 
на ОбС Царево – Таня Ян-
чева, заместник-кметовете 
на общината Марин Киров, 
Георги Стоянов,  Мария 
Конярова – секретар на 
община Царево, г-н Веселин 

Паскалев – ръководил звено 
ВиК ,,Район Царево“, пред-
ставители на изпълнителя 
и на възложителя, журна-
листи.

3,5 км водопроводна и 
2 км канализационна мре-
жа, както и нови водопро-
води в кв. „Мандра“ в 
града включват ремонт-
ните дейности. „Допъл-
нителен водоем ще даде 
сигурност в натоварени-
те летни месеци“, заяви 
кметът инж. Георги 
Лапчев.

Ремонтните дейности 

ще продължат през цяло-
то лято, но ще бъдат 
така организирани, че да 
не пречат на туристиче-
ския сезон.

„Ще искаме качество и 
сигурност от строителя. 
Желанието ни е да имаме 
по-качествен продукт“, 
допълни още кметът.

6 млн. лева е проектът 
за Царево, като общата 
стойност на мегапроекта 
за цялата Бургаска област 
е 460 млн. лева и част от 
тях са със заем от Све-
товната банка.

Започна реконструкция 
на ВиК мрежата в Царево

„
90% от фермите 
са фирмени 
стопанства и 
плащат скъп ток

Румен Люцканов 
от Асоциация на 
животновъдите в 
Странджа

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Овцевъдство-
то в момен-
та не е сред 

доходните 
бизнеси

ФОТО: АРХИВ

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Дългоочакван инфраструк-
турен проект за Приморско 
и Китен започна. Вчера бе 
направена първа копка на 
ремонта на вътрешния път 
между двата града на общи-
ната. Той свързва двете 
основни туристически 
дестинации. През последни-
те 12 години кметската 
администрация начело с 
кмета д-р Димитър Германов 
търси начини за финансира-
не на реконструкцията му 
и успява през последната 
година. Той благодари за съ-
действието на областния 
управител проф. Мария 
Нейкова, която е допринес-
ла за реализацията на проек-
та.

МРРБ осигурява 50% от 
сумата, другите 50% са от 
Общината. 1 700 000 лева е 
сумата на целия ремонт. 
Половината вече са преведе-
ни от държавата. Вчера е 
подписан договорът с фир-
мата изпълнител. От Об-
щината са имали колебание 
кога да започне ремонтът, 
защото се задава летният 
сезон. „Заради това, че обек-
тът е важен, се решихме да 
започне веднага“, заяви кме-
тът Димитър Германов и 
уточни, че първият етап на 
проекта включва пътя от 
строителните граници на 
Приморско до границите на 
Китен, а след това ще се 
търсят средства за ремонт 
на улицата в границите на 
Китен и Приморско. Есента 
ще започне втората част, 
която е улицата в Китен и 
накрая пътят от Първа 

кула до Приморско. 
„Това е нещо дългоочаква-

но и ще промени облика на 
двата града. С много воля, 
желание и активност се 
случиха нещата около този 
проект“, допълни кметът 
Германов.

„Искам да благодаря за 
чудесното взаимодействие 
между кмета и Областна 
управа, това е амбиция на 
общинското ръководството, 
но с подкрепата на Служеб-
ния кабинет с решение на 
МС бяха осигурени тези 

средства. Това ще превърне 
община Приморско в още 
по-добро място за живеене 
и туризъм“, заяви област-
ният управител проф. Мария 
Нейкова.

Дължината на пътя е 1 
км. Срокът за приключване 
е 6 месеца. Когато се влезе в 
активен летен сезон, ремон-
тът ще бъде прекъснат за 
известно време. Ще бъде 
предвидено ново осветление, 
велоалея, 7 метра ширина 
ще е уличното платно, 
тротоар.

Тръгва дългоочакван инфраструктурен 
проект за Приморско и Китен 

Бе даден старт на ремонт на пътя между двата града
ФОТО АВТОРЪТ

С първа копка и водосвет започна големия ВиК-проект за Царево      ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА ЦАРЕВО
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След гонка по 
„Индустриална“ 
джип нахлу в 
Бургаския затвор 

След гонка с полиция-
та по улица „Индустри-
ална“ джип „Мерцедес“ 
нахлу през металните 
врати в Бургаския 
затвор.

Екшънът в средата на 
седмицата впечатли 
бургазлии с това, че е 
готов сюжет за кримина-
ле. Двама криминалнопро-
явени мъже от Ямбол са 
шофирали джипа. Преди 
да нахлуят в затвора, те 
са предизвикали пътен 
инцидент с материални 
щети с три леки 
автомобила по ул. 
„Индустриална“, а след 
кратко лутане в 
пресечките на кв. 
„Победа“ навлезли челно в 
пресечката за следстве-
ния арест и минавайки 
през двете метални 
врати, спрели във 
вътрешния му двор.

Полицейската гонка 
започнала малко след 16 
часа след получен сигнал 
за инцидент в района на 
пункта за технически 
прегледи на „Шел“, 
намиращ се на ул. 
„Индустриална“, при 
който агресивен мъж 
опитвал да се самора-
зправи със служител от 
пункта. Отзовалият се 
на сигнала патрул е 
забелязан от нападателя, 
който бил в неадекватно 
състояние и заедно с 
втори мъж се качил в 
джип „Мерцедес“ със 
софийска регистрация и с 
висока скорост се опитал 
да избяга, блъскайки три 
леки автомобила по ул. 
„Индустриална“, 
нанасяйки им материал-
ни щети. 

Мерцедесът, с 
31-годишен неправоспо-
собен водач, навлязъл в кв. 
„Победа“ и след кратко 
лутане се насочил към ул. 
„Вая“, за да излезе на 
околовръстното шосе, но 
объркал пресечките и 
челно преминал през 
двете метални врати на 
следствения арест към 
бургаския затвор, 
спирайки във вътрешния 
двор. Един от мъжете 
изхвърлил на земята 
пакет със суха тревна 
маса (вероятно „друсан 
чай“), след което са 
задържани от служите-
лите на Първо РУ Бургас. 
След инцидента вратите 
своевременно са затворе-
ни, като не е допуснато 
излизане на задържани 
лица.

кримиот отглеждането на животни
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Що се отнася до цената 
на млякото животновъдът 
смята, че в момента е 
адекватна – 1.60 лв. без 
ДДС. Като той продава 
между 

 Идеята за затваряне на 
цикъла, чрез създаване на 
малка мандра не е за прене-
брегване, но не и в този 
момент, обяснява той. 

„Правил съм си тази 
сметка, тръгвайки от 
това, че войната в Украй-

на е форсмажорно обсто-
ятелство за всички. Моя-
та прогноза е, че ако 
евентуално Тръмп спечели 
президентските избори в 
САЩ, тя ще приключи и 
светът ще се нормализира. 
Когато всичко е наред и 
стойностите се върнат 
от преди войната, тогава 
има смисъл да се прави 
мини мандра. Но сега няма 
смисъл, мандрата в Сливен 
ми дава достатъчно добра 
цена и никога не сме имали 
спор за количества. Смятам, 
че сега не е време за таки-
ва инвестиции. Ако се 
инвестира, трябва да е 
много разумно“, заключава 
той.

Агнешкото е  
с най-висока цена по 

католическия Великден, 

разкрива детайли от бизне-
са Румен Люцканов. „Ако 
производителите не успеят 
тогава да си продадат про-
дукцията, значи са пропус-
нали времето. Имало е случаи 
в годините по Гергьовден 
цената също да е доволно 
висока, но тази година не е. 
Принципно по Гергьовден се 
обслужва само български 
пазар. А българите нямат 
пари да си платят тока. 
Месари се оплакват, че са 
паднали продажбите на аг-
нешко месо. Няма как във 
време, в което хората се 

чудят как да вържат двата 
края, това да не се случва. 
Да, 3 – 4 семейства ще си 
купят едно агне, но това не 
е като всяко семейство да 
купува по едно агне. Пред-
полагам, че сега цената няма 
да е повече от 7.00 – 7.50 за 
живо тегло. Докато в моята 
ферма продадох за католи-
ческия Великден на търговец 
по 9.80 без ДДС живо тегло. 
Убеден съм, че бе за външен 
пазар“, казва Люцканов.

Надеждата му е

да се нормализират 
процесите,

когато ще се върнат цените 
поне малко назад. И си спомня, 

че в близкото минало е прода-
вал агне на 5.00 – 6.00 лева 
живо тегло. Надявам се, че 
това ще се отрази и на крайния 
потребител и отново повече 
хора ще могат да си позволят 
агнешко за празниците.

Като цяло той не е опти-
мист за животновъдството. 
„Корабът – държава е без 
капитан. Някой трябва да 
носи отговорност, да отго-
варя пред Европа и да стои 
добре. Три години не може 
бизнесът да си получи пари-
те, защото този някой го 
няма, това не е нормално. В 
този тунел, в който сме, 
светлината е далече. Съжа-
лявам, че го казвам, но е така“, 
заключава той.

300 – 400 
литра мляко на ден

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Каменна статуя в парк 
„Езеро“ падна и затисна 
31-годишен мъж. Трагич-
ният инцидент се е случил 
в сряда там, като сигналът 
е получен в полицията 
около 19,40 ч.

Мъжът, заедно със свой 
приятел от Бургас се 
покатерил върху мону-
мента, висок около 2 метра, 
вероятно с цел екстрем-
но селфи. Каменният блок 
обаче се обръща и пада, 
затискайки фатално еди-
ния от мъжете.      

Атанас Стоянов, ху-
дожник и скулптор, е 

един от хората, които 
заедно с колегата си Ни-
колай Дубаров преди го-
дина са поставяли онези 
каменни фигури в Мор-
ската градина, дело на 
различни творци, напра-
вени на пленери по време 
на соца.

„Преди години по на-
реждане на Община Бургас 
ние вдигнахме всички 
фигури, които по различ-
ни обстоятелства бяха 
паднали. Да не забравяме, 
че част от тях са в парка 
още от 70-те години. 
Издържали са на земетре-
сение и на всякакви при-
родни стихии. Камъкът 

не старее. Но такива 
произведения на изкуство-
то се гледат от хората 
отстрани“, коментира 
той, изразявайки съжале-
ние за нещастия инцидент, 
който се случи в района 
на парк „Езеро“. 

Дали ще бъдат поста-
вени забранителни табе-
ли, които да напомнят, 
че не бива да се катерят 
хората по каменните 
произведения, или ще се 
направи проверка на си-
гурността на постамен-
тите им – тепърва ще 
стане ясно.

От Община Бургас не 
коментират какви мерки 

евентуално могат да 
бъдат предприети, дока-
то полицията не се про-

изнесе по причините за 
нелепо загиналия 31-годи-
шен мъж. 

Смъртоносно селфи в парк „Езеро“

Язовир „Камчия“ се напълни 
след поредни дъждовни дни 
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дните, в които прева-
ляванията в областта не 
са спирали, се оказаха 
ползотворни за обема на 
язовир „Камчия“. Репор-
терска проверка на „Чер-
номорски фар“ показа, че 
обемът на водоема е за-
пълнен на 86.63%, или 
202.315 милиона кубични 
метра. Общият обем на 
язовир „Камчия“ е 233.550 
милиона кубични метра. 
Наличният полезен обем 
е 126 милиона кубика, или 
80.17%.

Другият важен язовир 
в областта – „Ясна поля-
на“, също е с прилично 
количество обем – 64.98%. 
Това са 21.001 милиона 

кубични метра от общ 
обем 32.320 милиона ку-
бика. Наличният полезен 
обем е 13.451 милиона 
кубични метра, или 54.30% 
от максималния. 

По-празни са други два 
язовира – „Порой“ и „Ахе-
лой“. Първият, който е с 
общ обем 45.200 милиона 
кубика, е пълен едва на 
6.176 милиона кубични 
метра, или 13.66%. Полез-
ният му обем е 4.176 ми-
лиона кубика, които са 
9.67%. 

„Ахелой“ е с обем 12.350 
милиона кубични метра 
и е с настоящ обем от 
3.432 милиона кубика, 
което е 27.79% от макси-
мума. Наличният полезен 
обем е 2.632 милиона ку-
бични метра, или 22.79%.

Из целия парк са разпръснати монументални склуптури, които 
обаче са за възприятие, а не за опасни снимки.            ФОТО:ИНТЕРНЕТ

ДОНА МИТЕВА

Експеримент на „Бургасбус“ 
показва, че пътници и шофьори 
не са готови да се премахнат 
контрольорите, които продават 
билети в превозните средства 
и така таксуват пътниците. 
От първи май те отново се 
върнаха на две смени по линиите 
Б1, Б2, Б11 и Б12.

По време на ваканцията и 
великденските празници мнози-
на бургазлии забелязаха, че след 
стандартното работно време 
в тези автобуси липсват кон-
трольорите и онези, които не 
ползват карти за пътуване, 
трябваше да си купуват билет 
от шофьора. 

Наблюдение показа, че една 
част от пътниците не го правят, 
а стискайки монетите в шепа, 

чакат да ги таксуват докато 
си седят по седалките. Голяма 
част от тях не са обърнали 
внимание на факта, че унифор-
мената дама или господин, 
който издава билети, го няма, 
но има и такива, които са наяс-
но, че влизат в графата гратис-
чии.

„Кондукторките са на две 
смени от 1 май, така, както си 
бяха преди. Защото разбираме, 
че нито нашите хора, нито 
пътниците са с нагласата те 
да отпаднат. В никакъв случай 
не може да се хвърля цялата 
вина само върху пътниците. 
Шофьорите също не са готови. 
Те се оплакват, че не могат ед-
новременно да следят четирите 
врати, за да хванат кой се качва 
и не се таксува. Ако се пропускат 
пътниците само през първа 

врата, слизащите се изнервят, 
че не им се отварят другите 
врати. А те като се отворят 
– всеки се качва. Когато се събе-
рат повече хора, на които шо-
фьорът трябва да вземе парите 
– пътуващите също негодуват, 
че се бавят. 

Българинът, според мен, не е 
готов още да има тази дисци-
плина да отиде и да си купи 
билет от шофьора“, казва уп-
равителят на градския превоз-
вач Петко Драгнев. 

Той припомни, че по кварта-
лите това се прави. Автобуси-
те, които пътуват до Долно 
Езерово, Горно Езерово, Краймо-
рие, и тролеят нямат вътре 
кондуктори. Но в тези возила 
пътниците не са много. В де-
вятката пък никога не е имало 
кондуктори, припомни още той.

БЕЗ АВАНТА! 

Върнаха кондукторите на 
две смени в автобусите 
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„Талисманът от Несебър“ дядо 
ДОНА МИТЕВА

Пенчо – бездомник със 
счупен крак, има своите 
ангели. Бездомникът с 
некроза на крака, който е 
от другия край на България, 
без семейство и деца, без 
лични документи, обеди-
ни хора от цялата страна 
в мисията да му помогнат.

Това не е първата акция, 
която се организира в 
социалната мрежа. И по-
конкретно, във ФБ група-
та „Шофьори Несебър“. 
Едната от администра-
торите – Кремена Краева, 
се е заела с него, основате-
лят на групата Николай 
Николаев – и той е деен. 
Тази социална група пома-
га непрекъснато на хора и 
животни. Застава зад 

каузи, които  
успяват

„Спешно! Който може 
да помогне! Бездомник с 
гангрена! От болницата 
са му казали, щом няма 
пари да си плати – ще му 
режат крака, иначе умира! 
Може ли някой сега да му 
занесе одеяла и храна? 
Приемаме компетентно 
мнение какво да правим, 
за да се запази кракът на 
човека. Намира се до дет-
ската площадка до белия 
блок в Несебър“, гласи 
първият пост, който е 
вик за помощ.

На 12 април Пенчо е взет 
с линейка и настанен в 
УМБАЛ – Бургас. Това е 
началото, но не е всичко. 
Започва низ от проблеми, 
които идват един след 
друг.

„Дядо Пенчо снощи 
беше настанен в болница-
та. Кракът му е счупен на 
три места и има дупка на 
глезена. За съжаление не 
могат да го спасят и ще 
трябва да го ампутират. 
Оставила съм моя телефон 
в болницата да ми звънят 
при нужда. Утре пак ще 
се обадя да разбера как 
вървят нещата. Специал-
ни благодарности на По-
лиция, следователи и ле-

кари, от които получихме 
пълно съдействие, както 
и на всички ЧОВЕЦИ, 
които се интересуват от 
състоянието му и проя-
вяват огромно желание да 
помогнат“, пише Кремена 
Краева, когато машината 
за спасяването на бездом-
ника се задвижва. 

В разговор Кремена 
подчертава, че много хора 
са се включили със съвети: 
„Всички се организират  
много бързо. Реагират от 
България, от чужбина. 
Всеки се включва, казва с 
какво може да помогне. 
След настаняването в 
болницата хора, които са 
минали със свои близки по 
този път и имат някакъв 
опит ни обясниха, че за 
човека ще са нужни инва-
лидна количка, проходилка. 
След това ще му трябва 
протеза. Други пък казват: 
имам инвалидна количка 
мога да му я дам. Те прос-
то предлагат, за да са 
полезни“.

Групата, 

нищо, че е озаглавена „Шо-
фьори Несебър“, има чле-
нове от различни населени 

места. Обединени от 
мисълта, че могат да по-
могнат – пряко или косве-
но, за решаването на оп-
ределен проблем. А с 
изведените успешни акции, 
които имат администра-
торите, печели доверието 
на членовете.

„Днес дойдох да видя 
дядо Пенчо, посрещна ме 
с усмивка! Донесох му 
храна и вода. Памперси и 
еднократни чаршафи ми 
поискаха от болницата, 
купих му вестници да 

чете, понеже няма теле-
визор в стаята. Опера-
цията е преминала ус-
пешно! Медицинският 
екип са изключително 
любезни“, информира 
групата Краева и моли за 
стар работещ телефон, 
за да има връзка с болния. 
И ако някой има път към 
Бургас, да му занесе топла 
храна, защото менюто 
в болницата не е от най-
добрите.

„Патерици намерихме 
от няколко места даже 
и всеки ден се намира все 
някой да намине при дядо 
Пенчо и да му занесе хра-
на“, разказва сърцатата 
жена, обяснявайки, че 
проблемите не спират 
само с болничното лече-
ние и допълва: „Щяха да 
ходят от Паспортна 
служба в болницата, за 
да го снимат за лична 
карта, но той има смо-
лянски адрес. Такъв е от 
предишната лична карта, 
която я няма вече“. 

Така идва проблемът с 
настаняването в социален 
дом, защото се разбра, че 
в родния край на дядо 
Пенчо няма къде да го на-
станят, а и добрите хора 
от Несебър ще загубят 
контакт с него. С ТЕЛК 
също нещата няма как да 
се случат без документи. 
Та сагата с бездомника 
продължава.

 Непознати хора 

навестяват човечеца и му 
носят топла храна. Той с 
голямо желание си е хапнал 
и е благодарен на всички 
загрижени и помагащи му 
хора, става ясно в социал-
ната мрежа.

Дядо Пенчо е късметлия 
– да, без половин крак, но 
щастлив от любовта и 
грижата, които получава 
от всички, станали съп-
ричастни към съдбата му. 
От улицата, където спи 
по пейките, а животът 
му е в опасност заради 
счупения крак – до момен-
та в болницата, когато 
загрижени хора го питат 
„как си“, прегръщат го и 
му се усмихват. Нищо, че 
са непознати.

„Много съм изненадана 
– такова нещо не беше ми 
се случвало досега – тол-
кова много институции 
реагираха бързо, използ-
вайки всички свои позиции 
и контакти за този човек. 
И Бургаска община и Не-
себърска община, „Соци-
ални грижи“. Благодарни 
сме, че от Община Бургас 
ще платят операцията. 
От болницата юрискон-
султът взе присърце 
случая. Паспортна служба, 
полицията, не мога да не 
спомена и още една юрист-
ка – Златомира Карагеор-

гиева, която също много 
помага. И в Смолян с 
кмета се направи връзка“, 
изрежда „замесените“ в 
доброто дело Кремена 
Краева. Човекът вече има 
лична карта. 

От УМБАЛ – Бургас 
коментираха, че състоя-
нието на пациента поз-
волява вече да бъде изписан, 
но принципно ще остане 
докато се намери подслон 
за него.

Средно от 30 до 50 та-
кива случаи като този на 
дядо Пенчо минават през 
здравното заведение за 
година, дори сред тях има 
и чужденци. От там каз-
ват, че това струва на 
здравното заведение от 
20 до 100 хиляди, а кому-
никацията с техни близки, 
ако имат такива и с ин-
ституциите по родните 
им места е много трудна 
и отнема време. Често се 
налага такива хора да бъдат 
обличани и обувани с дре-
хи от работещите там, 
да им се купуват неща от 
първа необходимост или 
нещо за ядене.  

От УМБАЛ считат, че 

този човек  
е късметлия,

 дори го смятат за „та-
лисмана на Несебър“, за-
щото толкова много хора 
се грижат за него, за да 

Спасение. „Доброто е заразно“, казва Кремена Краева, повела битка за бездомника

Живот на 
улицата
ФОТО: ФБ Отвеждат бездомника в УМБАЛ – Бургас ФОТО:ФБ

Дядо Пенчо ФОТО:ФБ

„КОМПЛЕКСЕН ОНКОЛОГИЧЕН ЦЕНТЪР – БУРГАС” ЕООД
На основание чл.90 от Кодекса на труда, във връзка с чл.68,ал.7 

от ЗЛЗ обявява конкурс за следната  длъжност:

Началник Клинична лаборатория
при „ Комплексен онкологичен център -Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят на следните  изисквания:
1. Да притежават образователно-квалификационна степен 

„Магистър” по медицина.
2.  Да притежават придобита специалност по профила на отде-

лението и не по-малко от 5 години стаж след придобиването й.

Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурса  до Управителя на „КОЦ-

Бургас” ЕООД
2. Автобиография
3. Диплом за завършено образование
4. Диплом за придобита специалност
5. Документи за допълнителна квалификация

6. Удостоверение за трудов стаж
7. Свидетелство за съдимост
8. Разработен проект на тема Стратегическа концепция за 

управление и развитие на Клинична лаборатория за тригодишен 
период.

Етапност за провеждане на конкурса:
Първи етап – проверка на представените документи за съответ-

ствие с обявените изисквания за участие.
Втори етап- оценка на представените проекти.
Трети етап – събеседване с кандидатите по представените про-

екти .
Документите се приемат в отдел „Личен състав”  

на „КОЦ-Бургас” ЕООД в срок 30 дни от публикуване  
на обявата  в местния печат.

Проектът се представя в запечатан плик.
За справки  тел.: 056 859 804

Земеделска кооперация „Задружен труд” с. Оризаре
Кани своите  членове на

Годишно отчетно събрание
което ще се проведе на 20.05.2023 г. в Културния дом 

от 9.00 часа при следния
ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчет за работата на колектива за изтеклата стопанска година 
– доклад на Председателя  г-н Хр.Николов;

2. Финансов отчет за 2022 година – докладва г-жа Ж. Иванова;
3. Отчет на Контролния съвет;
4. Обсъждане и приемане  на отчета на УС , КС и финансовия 

отчет за  2022г.;
5. Промени в устава на кооперацията;
6. Други.
При липса на кворум, заседанието на Общото събрание ще се 

проведе на същото място и при същия дневен ред седем дни по-къс-
но, а именно на 27.05.2023г. в 09,00часа. Ако и тогава липсва 
кворум, заседанието ще се проведе един час по - късно на същото 
място и при същият дневен ред.

ОТ  УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ



преобърнат съдбата му. 
Непрекъснато го навестя-
ва някой и са обявили, че 
отново ще си го приберат 
в Несебър.

Този му престой в ле-
чебното заведение е вто-
ри. Първият е бил, когато 
са му гипсирали крака, но 
явно клошарският начин 
на живот е довел до ус-
ложненията и до ампута-
цията, за да се спаси жи-
вотът му. 

Дядо Пенчо вече има 
телефон и лична карта. 
Изписват го от болница-
та, работата с ТЕЛК 
върви. Намерена му е и 
квартира, където да по-
живее, докато докумен-
тите с настаняването 
от социалните бъдат 
подготвени и му се наме-
ри подслон. Вероятно 
вече е настанен в Слънчев 
бряг, където добра жена 
предложи подслон без да 
иска заплащане.

Обмисля се и вариант 
той да получи адресна 
регистрация. От служба 
ГРАО също обещават съ-
действие.

А спасителите на без-
домника са много, защото 
както казва Кремена: 
„Една птичка пролет не 
прави. В тази нашата 
група има най-различни 
хора, има и бизнесмени, 
има и хора на държавни 
позиции и такива, които 
работят в чужбина. От 
цяла България. Групата ни 
не е много голяма, но е 
много активна“.

Има случаи,

 когато администрато-
рите търсят конкретни 
лица за помощ, но по-чес-
то се случва когато се 
пусне публикация, да се 
отзовават желаещите да 
помогнат – кой със съвет 
и опит, кой със средства 
или по друг начин.

Кремена признава, че 
понякога се появяват и 
грозни критики към нея и 
към другия администратор 
Николай, който е основа-
телят на групата. „Аз съм 
от Ахелой, Николай е от 
Пловдив – изпращат ни 
да си ходим кой откъдето 
е“. Въпреки това жената 
е убедена, че доброто го 
има у българина.

„Масово и млади, и въз-
растни, болни и здрави, 

без значение на образование, 
помагат. Веднъж ми се 
случи като събирахме 
пари за апарат за дишане 
на една жена друга даде 
пари, въпреки че и тя са-
мата бе на лечение и всяка 
стотинка ѝ бе ценна. От 
такива случаи стигам до 
извода, че доброто е мно-
го заразно, дори в нашия 
зъл свят. Моето мото е: 
„Доброто трябва да се 
знае, за да се следва. Това 
е моят принцип. Когато 
помагаш и искаш да има 
ефект – трябва да се знае 
като пример“, категорич-
на е Кремена.

Адвокат 

Златомира Карагеоргиева 
– Мострова, която също 
е „замесена“ в сагата на 
дядо Пенчо, коментира: 

„С Кремена и Николай се 
запознах като депутат 
в 47 НС. Още като започ-
наха да пристигат пър-
вите украинци в Слънчев 
бряг видях, че те започ-
наха да събират дрехи и 
изобщо помощи за тях. 
Първо се запознах с Ни-
колай Николаев, който е 
основателят на групата 
и собственик на радио 
„Шофьори Несебър“. Той 
с други доброволци съби-
раха помощите в кафене 
„Карамел“. Станах добро-
волка там. След това 
разбрах, че за Великден 
правят  дарения за деца-
та от дома в село Бата. 
Миналата година отидох 
с тях, тази година също. 
Следя непрекъснато тази 
група. После се запознах 
и с Кремена и другите 
момичета. Всички са 

страхотни.
Специално за дядо Пен-

чо искам да кажа, че ми 
помогна много и пресата-
шето на полицията Цве-
телина Рандева. Тя съ-
действа да му издадем 
личната карта.

Та Николай и Кремена 
са най-обикновени хора, 
имат си семейства и 
двамата. Те са минали 
през лични предизвика-
телства. Но то си личи, 
когато човек е добър и 
отдаден на някаква ка-
уза. Те не го правят, за 
да се пречистят. Те 
помагат, защото вярват 
в доброто и вярват в 
това, което правят. 
Докато има такива хора 
като тях, ще има добро 
и ще се множат човеци-
те. Те непрекъснато се 
грижат за някакви хора 

на територията на 
Несебър“.

Тя допълни, че и след 
голямото земетресение в 
Турция и Сирия Николай 
и неговите съидейници са 
организирали отново го-
ляма акция за събиране на 
храни, пари и помощи.

Отзивите

и в социалната мрежа не 
спират. Ив Ко пише: „От 
другия край на България 
съм, но правя евалла и 
честно Ви казвам, че ми 
пълните душата и сърце-
то ей така като видя, че 
не се делим на бедни и 
богати или цигани и бъл-
гари...

Бъдете живи и здрави и 
когато можете – правете 
добро!

Е това е смисълът на 
човещината и българщи-
ната!“. Дорс Богданова 
казва за случая с дядо 
Пенчо: „Представям си 
колко отчаян е бил този 
човек допреди да се явите, 
а сега го чакат достойни 
старини! А колко ли та-
кива него има нейде в 
пределите на държавата 
ни ?!“

Както се пее в една песен 
на Богдана Карадочева: 
„Ако до всяко добро съще-
ство/ застане поне още 
едно,/ ех, ще започне такъв 
живот,/ че само си викам 
„Дано“. Случаят с дядо 
Пенчо е показателен за 
това, че добрите същества 
се множат. Доказват го 
хората от „Шофьори 
Несебър“.
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Пенчо и кои са неговите ангели 

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698

Непознати хора носят на дядо Пенчо храна и вестници
ФОТО: ФБ

Надежда за 
живот се 
чете в очите 
на Пенчо
ФОТО: ФБ

ПОКАНА

УС на ЗК „Бата“, с. Бата, общ. Поморие, на осно-
вание чл. 27, ал. 1, т. 1 от Устава на ЗК „Бата“ и ре-
шение на УС на кооперацията от 28 април 2023 г., 
свиква редовно годишно отчетно-изборно общо съ-
брание, което ще се проведе на 20 май 2023 г. (съ-
бота) от 8,30 (9,30) часа в залата на кооперацията – с. 
Бата, ул. „Ив. Вазов” № 22, ет. 2. 

Дневен ред:
1. Избор председател на ОС, протоколчик и пре-

броители на гласове.
Докладва: председател ЗК „Бата“.

2. Приемане и освобождаване на член-кооператори.
Докладва: председател ЗК „Бата“.

3. Отчетен доклад за дейността на УС на ЗК „Бата“ 
през периода 29.05.2022 г. – 20.05.2023 г.

Докладва: председател ЗК „Бата“. 

4. Приемане годишния финансов отчет на ЗК „Бата“ 
и одиторския доклад за извършената проверка и за-
верка на годишния финансов отчет за 2022 год. 

Докладват: гл. счетоводител на ЗК „Бата”; 
независим одитор.

5. Отчетен доклад за дейността на КС на ЗК „Бата“ 
през периода 29.05.2022 г. – 20.05.2023 г.

Докладва: председател КС.

6. Определяне на финансовия бюджет за КС през 
следващия отчетен период от 1 година.

Докладва: К. Николов – член на УС.

7. Определяне на фондове „Инвестиции” и „Резервен”.
Докладва: Кр. Колев – член на УС.

8. Избор на одитор за заверка на годишния финан-
сов отчет. 

Докладва: Кр. Колев – член на УС.

9. Вземане на решение за определяне стойността 
на наем земя за дка през 2023 г.

Докладва: К. Николов – член на УС.

10. Вземане на решения за упълномощаване на 
председателя и УС на ЗК „Бата”, относно кредити с 
Банки, ДФ “Земеделие“, Разплащателни агенции, 
юридически и физически лица, закупуване и наемане 
земеделска земя в землищата на с. Бата и с. Белодол, 
от юридически лица, физически лица, кандидатстване 
по програми за развитие на селските райони и заку-
пуване и продажба на недвижимо имущество, за 
следващия отчетен период от 1 година.

Докладва: Кр. Колев – член на УС.

11. Определяне цени за продажба на недвижимо 
имущество, в т. ч. сгради и прилежащата им земя и 
определяне максимални цени за закупуване на земе-
делска земя, за следващия отчетен период от 1 година.

Докладва: председател ЗК „Бата“.

12. Избор на председател, осем членове на УС и 
трима членове на КС – предложения, гласуване, обя-
вяване на резултати.

За живеещите в гр. Бургас и гр. Поморие ще бъде 
осигурен транспорт в двете посоки. Автобусите ще 
тръгнат от:

- за гр. Бургас - 8,30 часа - от спортна зала „Бойчо 
Брънзов”, ж. к. „Зорница”;

- за гр. Поморие - 9,00 часа - от автогара (Квартала).

При липса на кворум в 8, 0 часа, събранието ще се 
проведе един час по-късно (9,30 часа), независимо от 
броя на присъстващите член - кооператори, съгласно 
чл. 28, ал. 2 от Устава на ЗК „Бата“ на същото място, 
при същия дневен ред.

Управителен съвет на ЗК “Бата“

О Б Я В А 

НА ОСНОВАНИЕ : Чл. 44 ал.1 т.7 от ЗМСМА, чл.35 
ал.1 от ЗОС, НРПУРОИ на Община Сунгурларе, 
протоколно решение № 325 , прието на 41-то за-
седание на Общински съвет Сунгурларе , проведе-
но на 31 януари 2023 год. и Заповед № 222/24.04.2023 
год. на Кмета на Общината,

I. Община Сунгурларе открива процедура за 
провеждане на публичен търг с явно наддаване за 
продажба на недвижими имоти, частна общинска 
собственост в Община Сунгурларе, обл. Бургаска, 
както следва :

1. Недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, находящ се в землището на с. КАМЧИЯ, общ. 
Сунгурларе, обл. Бургас, а именно:

Поземлен имот с начин на трайно ползване: За 
друг вид застрояване, с площ 2951 кв.м., съставля-
ващ имот с идентификатор 36004.140.90 по кадас-
тралната карта и кадастралния регистър на с. 
Камчия, одобрен със Заповед № РД18-1683/10.10.2018 
г. на Изпълнителния директор на АГКК, актуван с 
АЧОС № 4311/26.09.2022 год., при начална цена 3 
405 лв. /Три хиляди четиристотин и пет лв.

II. Условия за провеждане на търга.
1. Търгът да се проведе от комисия назначена 

от кмета на Община Сунгурларе
2. Утвърдената тръжна документация съдържа :
заявление за участие, заявление за липса на 

задължения към Общината, декларации – 2 броя, 
проекто – договор, копие на скица за всеки имот, 
копие от акт за собственост, копие от лицензирана 
оценка, копие от заповедта за търга, копие от ре-
шение на Общинския съвет.

3. Цена на един комплект тръжни документи 0,2% 

от стойността на началната тръжна цена на обекта, 
не по-малко от 50 лв.,съгласно приложение по чл.47, 
раздел III,точка 2 от Наредбата за определяне и 
администриране на местните такси и цени но услу-
ги на територията на Община Сунгурларе, платими 
в касата на Общината и се получават в стая № 25, 
/I-ви етаж над партера/ на Община Сунгурларе.

4. Депозитната вноска за участие в търга е 10% 
от началната тръжна цена и се внася в касата на 
Общината или по банков път по сметка BG 86 UNCR 
70003321757314 , Уникредит Булбанк АД UNCRBGSF.

5. Оглед на имота – предмет на търга се извърш-
ва всеки работен ден с представител на общината 
и съответното кметство, след закупуване на тръж-
ната документация. 

6. Търгът ще се проведе на 12 май 2023 год. от 
10,00 часа в заседателната зала на Общината, I - ви 
етаж /над партер/ по реда на обявените имоти.

7. Тръжна документация и Документи за участие 
в търга се приемат до 12,00 часа на 11.май 2023 
год. в деловодството на Община Сунгурларе, пар-
терен етаж, в запечатан непрозрачен плик, адре-
сиран и подпечатан.

8. Собствеността върху недвижимия имот пред-
мет на тръжната процедура се прехвърля след 
окончателното заплащане на предложената цена, 
данък прехвърляне – съгласно чл.35, ал.2 от НОРМДТ 
на Община Сунгурларе, стойността на разходите , 
направени от Общината за изготвянето на оценка-
та, платими в седемдневен срок от датата на полу-
чаване на писменно уведомление, с което му се 
предлага сключването на договор.

Д-р Георги Кенов 
Кмет на Община Сунгурларе



Гимназия „Раковски“ отпразнува  
135 години от своето създаване 
„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

С впечатляваща атмос-
фера и богата празнична 
програма в Държавна опера 
– Бургас едно от най-ста-
рите бургаски училища – 
ПГРЕ „Георги С. Раковски“, 
отбеляза 135-ата годиш-
нина от своето създаване.

„Повече от 130 години 
след полагане основите на 
едно от най-старите учеб-
ни заведения в нашия град, 
вие продължавате да показ-
вате, че сте истински 
последователи на видния 
български възрожденец, 
писател, поет и журналист 
– Георги Раковски. Вярвам, 
че ръководството, педаго-
зите и учениците на гим-
назия „Раковски“ ще про-
дължат и в бъдеще да 
развиват и затвърждават 
традициите и доброто име 
на училището. Пожелавам 
ви здраве и още по-големи 

успехи в образователния 
процес!“, се казва в поздра-
вителния адрес на кмета 
Димитър Николов, който 
връчи неговият заместник 

Йорданка Ананиева.
Директорът на ПГРЕ „Г. 

С. Раковски“ Радостина 
Георгиева поздрави гости-
те на празника и заяви, че 

учебното заведение ще 
продължи своя устрем към 
постигането на още пове-
че успехи.

По време на концерта 
възпитаниците на гимназия 
„Г. Раковски“ показаха, че 
освен, че са отлични учени-
ци, притежават и много 
таланти в изкуството, 
музиката и танца. Индиви-
дуални изпълнители, групи 
и състави от различните 
класове представиха разно-
образни латино и модерни 
танци, и песни от различни 
музикални жанрове.

На празника присъства-
ха още началникът на Ре-
гионалното управление по 
образование – Бургас Петя 
Петрова, ректорът на 
Бургаския свободен уни-
верситет проф. д-р Милен 
Балтов, директорът на ОУ 
„Елин Пелин“ Пепа Запря-
нова, много преподаватели, 
родители и гимназисти.
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ОУ „Георги Бенковски“, 
гр. Бургас бе домакин на 
тридневна визита на три 
партниращи спортни 
училища по НП „Иновации 
в действие“. Срещата 
между СУ „Дръстър“, град 
Силистра, СУ „Никола 
Симов“, гр. Търговище и СУ 
„Юрий Гагарин“, гр. Бургас 
имаше за цел обмяна на 
добри практики. Тази сре-
ща е втора поред между 
партниращите училища, 
след като в началото на 
месец април спортно учи-
лище „Дръстър“, гр. Сили-
стра посрещна на местна 
почва своите партньори 
по националната програма.

Представителни екипи 
от трите иновативни 
пети класа на ОУ „Г. Бен-
ковски“ на 27.04. участваха 
в бинарен урок по инова-
цията ФУЧ „Богатството 
на родния език“ на тема 
„Езикът – средство за 
олимпийски постижения“. 

Откритият урок се про-
веде на спортната площад-
ка в двора на учебното 
заведение. Петокласници-
те бяха разделени на от-
бори, към екипите се при-
съединиха и техните 
гостуващи връстници. 
Учениците отговаряха на 
въпроси от учебния мате-
риал по БЕЛ, след което се 
придвижваха с помощта 
на определена спортна 
дисциплина до следващите 
въпроси. Целта на урока бе 
във вид на състезание уче-

ниците да покажат макси-
мално бърза и правилна 
мисъл и физическа подго-
товка. Както при всеки 
учебен час децата бяха 
оценени, и както при всяко 
състезание – наградени. 
Наградите – спортни по-
собия и книги, бяха връчени 
от директора на ОУ „Г. 
Бенковски“ – г-н Петко 
Георгиев и от старши 
експерта от РУО Бургас 
– г-жа Павлина Алексиева. 
Този урок подготвиха пе-
дагогическите специалисти 

Д. Етова, Ст. Нонева, Т. 
Желязкова и Хр. Георгиева. 

Непосредствено след 
това учебно мероприятие, 
на което гостуваха учи-
тели от спортните учи-
лища от Силистра, Тър-
говище и Бургас, както и 
родители от Обществения 
съвет, се проведе кръгла 
маса на тема „Споделяне 
на добри иновативни 
практики между партньо-
рите“, на която се презен-
тираха иновациите, по 
които се работи в ОУ „Г. 

Бенковски“ в начален и 
прогимназиален етап: 
„Творческо мислене и раз-
виване на социалните и 
дигитални умения с ино-
вацията „Изследвам. Уча. 
Творя“ и „Богатството 
на родния език“. В пред-
ставянето на дейностите 
през учебната година 
учителите, работещи по 
иновациите, изтъкнаха 
основните послания, ха-
рактерни за съвременното 
ни образование, а именно 
– използването на съвре-
менните технологии и 
учене чрез преживяване. В 
края на своеобразния форум 
гости и домакини, в лице-
то на ръководството на 
училището, си размениха 
символични подаръци и 
обсъдиха добри практики. 
Паралелно с кръглата маса 
представителните уче-
ници от Бургас, Силистра 
и Търговище учиха заедно. 
Темата на срещата бе 
„Деца – творци на приказ-
ки и митове.“ По време на 
съвместната инициатива 
момчетата и момичетата 
от ОУ „Г. Бенковски“ 
представиха пред своите 
гости продукт, направен 
от иновативните пара-
лелки в 5. клас – авторски 
приказки по модела на 
фолклорна вълшебна при-
казка. Децата от четири-
те училища изработиха 
постери със схематични 
рисунки по тези приказки, 
спазвайки модела на фол-
клорна вълшебна приказка. 
Съвместният продукт ще 
бъде изложен във фоайето 
на училището. Гостите 
разгледаха и обновената 

материално-техническата 
база на училището.

По време на тридневно-
то посещение в Бургас 
представителите на 
спортните училища от 
Силистра, Търговище и 
Бургас, заедно с предста-
вители на ОУ „Г. Бенковски“ 
посетиха остров Св. Ана-
стасия, където участваха 
в „Един учебен час на ос-
трова“, впечатлявайки се 
от интересните възмож-
ности, които предлага 
това място. В Центъра за 
съвременно изкуство пе-
дагози и деца видяха, че 
съвременните технологии 
са намерели широко място 
в библиотечната дейност 
на РБ „П. Яворов“, а в На-
учен център „ПланетУм“, 
включващ STEM зона и 
Експериментариум, гости-
те експериментираха с 
образователни инсталации 
в трите експозиционни 
зони. Като чудесен завършек 
на програмата за осъщест-
вяване на мобилност по 
НП „Иновации в действие“ 
2022/2023 г., бе разглежда-
нето на Националната 
изложба за цветя - „Флора 
2023“ и посещение на бур-
гаски музеи. 

Целта на срещата бе 
създаване на работещи 
връзки между четирите 
училища, включване на 
учениците в иновативни-
те процеси и създаването 
на добри педагогически 
практики, се осъществи 
благодарение на добрата 
организация, професиона-
лизма и позитивизма на 
всички участници в съв-
местната инициатива.

ОУ „Г. Бенковски“ домакин на тридневен форум по НП „Иновации в действие“

Тържество. Впечатляващ концерт показа талантите на училището

Заместник-кметът по образование, здравеопазване и социал-
ни дейности Йорданка Ананиева (втората отляво) поздрави 
директора Радостина Георгиева (вдясно), педагогическия и 
ученически състав на училището ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА БУРГАС

Гости и дома-
кини в лицето 
на ОУ „Г. Бен-
ковски“ след 
бинарен урок 
по иновацията 
ФУЧ „Богат-
ството на 
родния език“ 
на тема „Ези-
кът – средство 
за олимпийски 
постижения“
ФОТО: 
ОУ „Г. БЕНКОВСКИ“

Ученици от 
Бургас, Сили-

стра и Търго-
вище създадо-

ха постери със 
схематични 

рисунки по 
авторски 

приказки на 
петокласни-
ци от ОУ „Г. 
Бенковски“

ФОТО: 
ОУ „Г. БЕНКОВСКИ“ 

Ученици разглеждат с интерес образователна 
инсталация в Научен център „ПланетУм“

ФОТО:  ОУ „Г. БЕНКОВСКИ“ 



Като добра, от гледна 
точка на постъплени-
ята, определя финан-

совата 2022 г. за „Генгер“ 
ЕООД, управителят Димо 
Димчев. От доклада му, 
който Общинският съвет 
прие единодушно, става 
ясно, че приходите на об-
щинското търговско дру-
жество са се увеличили с 
69%, сравнено с 2021 г. 
Отчетът сочи 723 000 лв. 
приходи от продажби, в т.ч. 
от механата – 616 000 лв., 
от кафенето – 70  000 лв., 
от хотелските стаи – 28 000 
лв., маркетинг и реклама – 
8000 лв. и от наеми 1300 лв.

Механата носи 80% от 
приходите на Етнографския 
комплекс, ръст има и в при-
ходите от стаите за нас-
таняване. По-малко са 
приходите от кафенето, 
заради преместването му 
в друго помещение, пише 
още в анализа на Димчев. За 
сметка на това, през 2022 
г., по проект на Общината, 
„Генгер“ се сдоби с чисто 
нов Посетителски център 
и конферентна зала, отлич-
но оборудвани технически 
и предлагащи чудесни усло-
вия за тематични прояви 
и срещи.

Ниски са приходите от 

наеми на занаятчийските 
ателиета, предвид неакту-
ализираната в годините 
наемна цена на кв. м – 1,15 
лв. Заради сегашната ико-
номическа обстановка, це-
ната трябва да се промени, 
защото е нереална, насто-
ява Димчев. Общинските 
съветници приеха идеята с 
уточнението, че управи-
телят трябва да внесе 
предложението за наемната 
актуализация.

Цифрите в отчета сочат, 
че фирмата успява да се 
самоиздържа, без да увели-
чава драстично задължени-
ята си. И въпреки повише-
ните приходи, ръстът на 
цените на суровини, мате-
риали, услуги и ел. енергия 
рефлектира върху финан-
совите резултати. Оказва 
се, че ръстът на цените в 
„Генгер“ – 22 – 28%, не може 
да компенсира и малка част 
от това, което се случва 
като резултат от „галопи-
ращата инфлация“, е изво-
дът на управителя.

Все пак, общинската 
фирма успява да инвестира 
в инфраструктурни подо-
брения. Изгражда се външна 
кухня, която трябва да 
функционира от м. май т.г. 
От дейността ѝ се очаква 

увеличаване на постъпле-
нията, на качеството и 
количеството на предлага-
ните в комплекса услуги. 
Ремонтирана и обзаведена 
е една хотелска стая, запо-
чнал е ремонтът на втора. 
Напълно обновена е Винар-
ната, направена е и частич-
на топлоизолация на две от 
сградите.

Много са били посети-
телите в „Генгер“ през 2022 
г. – граждани и гости на 
Айтос, детски, ученически 

и туристически групи от 
различни краища на стра-
ната, с интерес към исто-
рията на града, старите 
занаяти и добрата кухня. 
Но явно, за финансово „спо-
койствие“ в „Генгер“ е рано 
да се говори. И все пак, 
както твърди управителят 
– има положителна нотка 
в развитието на комплекса 
през м.г. И има куража да 
планира обновяването на 
каменната настилка и по-
ставянето на основите на 

нов детски кът през 2023 г. 
„Може да изглежда нереа-
листично, но екипът, с 
който работя, ми дава 

надежда да вярвам, че неща-
та ще се получат“, твърди 
в заключение управителят.

НП

Положителна нотка в развитието на  
„Генгер“ ЕООД през 2022 г., въпреки трудностите
Обновяване на каменната настилка на Алеята и основите на нов детски кът  

са приоритетите на Етнографския комплекс през 2023 г.
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ПОКАНА
за участие в обществено обсъждане на План за УСТОЙ-

ЧИВА ГРАДСКА МОБИЛНОСТ на община Айтос за 
периода 2023-2030 г.

УВАЖАЕМИ СЪГРАЖДАНИ,
Кметът на Община Айтос, отправя покана към жите-

лите на общината, представители на бизнеса, НПО и 
всички заинтересовани страни за публично обсъждане на 
Плана за устойчива градска мобилност (ПУГМ) на община 
Айтос за периода 2023-2030 г.

Публичното обсъждане ще се проведе на 18.05.2023 г. от 
11:00 часа в заседателната зала на община Айтос, находя-
ща се в гр. Айтос, ул.”Цар Освободител” № 3.

Проект на ПУГМ на община Айтос за периода 2023-2030 
г. е публикуван  на сайта на община Айтос www.aytos.bg, в 
секция новини.

Коментари и предложения може да се подават писмено 
в деловодството на общинска администрация, на адрес 
ул. „Цар Освободител“ №3 или на имейла на общината 
obshtina@aytos.bg до 17.05.2023г. вкл.

Разчитаме на Вашето сътрудничество и Ви благодарим 
за желанието за участие и съдействие!

С уважение, 
ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Димо Димчев – управител на „Генгер“ ЕООД ФОТО: ГЕНГЕР ЕООД

Етнографски комплекс „Генгер“ ФОТО: RANICA.BG

06.05.2023 г., 11.00 ч. – Празник на с. Пирне, Кметство с. Пир-
не и НЧ „Пробуда– 1925” с. Пирне 

09.05.2023 г., 10.00 ч. – Ден на Европа Поклонение и поднасяне 
на венци и цветя пред паметника на загиналите айтозлии във 
войните. 

10.05.2023 г., 14.00 ч. – Първа копка по проект „Реконструкция 
на улица „Арда“ от О.Т. 24 до О.Т. 7 и улица „Христо Кърджилов“ 
в гр. Айтос“.

11.05.2023 г., 18.30 ч. – НЧ „Васил Левски 1869“. „СЕКС, НАРКО-
ТИЦИ И РОКЕНРОЛ“ – Постановка на Театъра на армията – София.

11.05.2023 г. – Ден на библиотекаря – Ден на отворени врати 
– празнични срещи в библиотеките. 

11.05.2023 г., 10.00 ч. – Спортна площадка „Дракон“ – „Да 
спортуваме заедно” – игри на децата от всички детски градини 
в община Айтос. Организатор: ДГ „Славейче“ гр. Айтос 

 13.05.2023 г., 08,00 ч. – Спортна зала „Аетос“– Пролетен 
турнир по волейбол за мъже и юноши за наградите на Община 
Айтос.

15.05.-19.05.2023 г. – Отворени врати на Музейна сбирка – Ай-
тос Организатор: НЧ „Васил Левски-1869“ гр. Айтос 

15.05.2023 г., 17.30 ч. – Военен клуб – Кметът на Община Айтос 
кани учителите и учителите ветерани на прожекцията на фил-
ма „Петя моята Петя“

16.05.2023 г., 09.00 ч. – Заседателна зала на Община Айтос – 
Празнична среща на кмета на Община Айтос с изявени ученици в 
областта на спорта, образованието и изкуствата, по повод 24 
май – Ден на българската просвета и култура. 

16.05.2023 г., 11.00 ч. – СУ „Никола Вапцаров“ – Изпращане на 
Випуск 2023 и Вапцаровска клетва за първокласниците. 

17.05.2023 г., 18.00 ч. – площад „Свобода“, СУ „Христо Ботев“ 
организира Факелно шествие и Празничен концерт „Орисано с 
бъднина“, с участието на Орлин Горанов и Ева Найденова, по 

повод 155 години българско училище в Айтос. 
17.05.2023 г.16.00 ч. – Тополица празнува 50-годишния юбилей 

на ДГ „Детелина“ с. Тополица – Двора на детската градина.
19.05.2023 г., 19.00 ч. – ресторант „Шатра“ – Традиционна 

празнична среща на кмета на Община Айтос с учителите и кул-
турните дейци, по повод 24 май. 

21.05.2023 г. – 95 години от създаването на НЧ „Наука-1927г.“ 
с. Чукарка.

22.05.2023 г. – Празничен концерт на съставите на НЧ“Васил 
Левски 1869“ посветен на 24 май.

22.05.2023 г., 13.30 ч. – ОУ „Христо Ботев“ с. Мъглен – Тър-
жествено отбелязване на Деня на българската просвета и култу-
ра– 24 май. 

22.05.2023 г., 10.30 ч. – ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне; – Търже-
ство, посветено на 24-ти май. 

24.05.2023 г ., 10.00 ч. – площад „Свобода – Ден на българската 
просвета и култура – Празнично шествие на училищата, дет-
ските градини, културни институции и спортните клубове.

 24.05.2023 г., 12.00 ч. – ресторант „Рандеву“ – Празнична 
среща на кмета на Община Айтос с учителите-ветерани от 
община Айтос.

24.05.2023 г., 18.30 ч. – НЧ„Петър Житаров– 1928“ с. Караново 
– 95 години от създаването на читалището – Празничен концерт. 

24.05.2023 г. – НЧ „Пробуда– 1925” с. Пирне – Ден на славянска-
та писменост и култура– празнична програма. 

ОБЩИНА АЙТОС
КУЛТУРНИ И СПОРТНИ ПРОЯВИ ПРЕЗ М. МАЙ 2023 Г.

(ПРЕДВАРИТЕЛНА ПРОГРАМА)



КРАСИМИРА СОТИРОВА
Карагеоргиево

За трета поредна година 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий“, 
с. Карагеоргиево участва в 
Националната програма 
„Иновации в действие“. Във 

връзка с програмата, през м. 
април т.г., екип от учители 
и ученици посетиха инова-
тивно училище „Петър 
Берон“, гр. Ямбол. Педагози-
те от Карагеоргиево и тех-
ните възпитаници имаха 
възможност да присъстват 

на открити уроци, свързани 
с иновациите, които се 
прилагат в ямболското 
училище. По време на сре-
щата учители и ученици 
обмениха опит и знания, 
свързани с иновациите в 
учебния процес. А ОУ „Св. 

св. Кирил и Методий“ има с 
какво да се похвали. Учени-
ците от прогимназиалния 
етап изучават „Графичен 
дизайн и мултимедия“ в 
часовете по компютърно 
моделиране и информацион-
ни технологии. През мина-

лата година те изготвиха 
няколко филма, които пред-
ставиха по време на откри-
тите уроци в училището. 
Сега отново, през месец юни 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий“ 
ще бъде домакин по НП 

„Иновации в действие“. На 
срещите учениците от с. 
Карагеоргиево отново ще 
могат да покажат своите 
умения в областта на гра-
фичния дизайн и мултиме-
дията.
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Иновативен опит и знания обменя „Св. св. Кирил  
и Методий“, Карагеоргиево с ямболско училище 

ЗК „Сила” - село Пирне

П О К А Н А
На основание чл.16. ал.3 от Закона на Коопераци-

ите, чл.26 от Устава на Кооперацията и решение на УС 
взето с протокол № 2/13.04.2023г. 

У С   С В И К В А
Редовно годишно-отчетно събрание на ЗК „Сила” 

с.Пирне, което ще се проведе на 13.05.2023г. (събота) 
от 09 часа в салона на читалището на с. Пирне при 
следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Доклад на УС за дейността на кооперацията за 

2022г.
2. Приемане на годишния финансов отчет за 2022г.
3. Отчет за дейността на КС през 2022 год. Заклю-

чение на КС по отчета на УС и ГФО на кооперацията.
4. Утвърждаване на приетите решенията на УС през 

2022 г. и освобождаване от отговорност на председа-
теля и членовете на УС и КС.

При липса на кворум, събранието ще се проведе 
един час по-късно от първоначално обявения, незави-
симо от броя на присъстващите . 

УС на ЗК „Сила”

На 4 май т.г., на градския стадион 
„Крум Делчев“ в Айтос се проведе 
поредното XVIII районно състезание 
на МПО „Млад огнеборец“. Традицион-
но силни са училищните противопо-
жарни отряди в община Айтос, 
затова надпреварата на огнеборците 

и тази година беше много оспорвана. 
До редакционното приключване на 
този брой, не беше ясен финалният 
резултат. Как се разви състезанието 
и как се подредиха отборите в 
крайното класиране – в следващия 
брой на НП.

Община Айтос покани 
млада публика, филмът беше 
представен с любезното 
съдействие на Военен клуб 
– Айтос

На „Вход свободен“ на 26 
април във Военен клуб – Ай-
тос беше представен най-
новият филм на „НЕзабра-
вимата България“ – „Шест 
подвига за свободата“. 
Филмът беше откупен от 
Община Айтос специално 
за младата айтоска публика, 
по повод 147 години от из-
бухването на Априлското 
въстание. В Айтос беше и 
Илияна Минковска, която е 

сценарист и водещ във фил-
ма. 

Сниман е в Копривщица, 
режисьор е д-р Искрен Кра-
симиров, един от основа-

телите на родолюбивото 
сдружение „НЕзабравимата 
България“. Десет са филми-
те, създадени от сдруже-
нието, всички – за героите 

на България. „Шест подви-
га за свободата“ обединява 
в едно всички създадени 
досега филми и включва 
възстановки на живота и 

делото на Васил Левски, 
Христо Ботев, Райна Кня-
гиня, Георги Бенковски, Дж. 
А. Макгахан и други герои 
от Априлското въстание. 

Водещата Минковска раз-
казва за връзката между 
героите, за срещите и 
свързаността им в името 
на великата кауза – свобо-
дата.

Героите на национално-
освободителното движение 
оживяха на екрана, за да 
дадат на децата и младите 
хора една различна перспек-
тива и легендарните имена 
в българската история. По 
думите на един от препо-
давателите по история – 
филмът е запомнящ се видео 
урок по родолюбие.

НП

О Б Я В Л Е Н И Е

В изпълнение на Решение № 561 от 28.04.2023 
г. на Общински съвет Айтос, пр. №44,

I. Общински съвет Айтос открива процедура 
за определяне на 15 /петнадесет/ съдебни засе-
датели за Районен съд Айтос с мандат 2024 г. - 
2027 г. при следните правила: 

Всеки кандидат за съдебен заседател, трябва да 
отговаря на изискванията на чл.67, ал.1 и ал.3 от 
Закона за съдебната власт, а именно:  

1. Да е дееспособен български гражданин, кой-
то:

-  е на възраст от 21 до 68 години;
-  има настоящ адрес в община, която попада в 

рамките на съдебния район на съда, за който кан-
дидатства;

-  има завършено най-малко средно образование;
-  не е осъждан за умишлено престъпление, 

независимо от реабилитацията;
-  не страда от психически заболявания.
2. Съдебен заседател не може да бъде лице, 

което:
-  е съдебен заседател в друг съд;
-  е общински съветник от съдебния район, за 

който е избран;
-  участва в ръководството на политическа пар-

тия, коалиция или организация с политически цели.
-  работи в съд, прокуратура, следствени органи, 

Министерството на вътрешните работи или в други 
органи от системата за национална сигурност, на-
миращи се в съдебния район, за който е избран.

II.  Утвърдените с решението образци на до-
кументи, както следва:

- Заявление за кандидатстване за съдебен засе-
дател /Приложение №1 – образец,  съгласно чл.7а, 
ал.1 от Наредба № 7 от 28.09.2017 г. за съдебните 
заседатели на Висшия съдебен съвет/

- Писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от ЗСВ / 
Приложение № 2/ 

- Декларация за липса на обстоятелства по чл.67, 
ал.3 от ЗСВ /Приложение № 3/

- Данни за контакт на две лица, към които об-
щинският съвет да се обръща за препоръки, по 
чл.68, ал.3, т.5 от ЗСВ / Приложение № 4/

могат да се изтеглят от интернет страницата 
на Община Айтос, раздел Общински съвет, под-
раздел Новини и съобщения, в Обявлението за 
Откриване на процедурата за съдебни заседате-
ли.

III. В срок до 10.07.2023 г. /включително/ 
кандидатите за съдебни заседатели подават в 
деловодството на Общински съвет Айтос, в сгра-
дата на Общинска администрация Айтос, ул.„Цар 
Освободител“ № 3, всеки работен ден от 8:30 ч. 
до 17:00 часа, Заявление за кандидатстване за 
съдебен заседател /Приложение №1 – образец,  
съгласно чл.7а, ал.1 от Наредба № 7 от 28.09.2017 
г. за съдебните заседатели на Висшия съдебен 
съвет/, ведно със следните документи:

- подробна автобиография, подписана от канди-
дата;

- нотариално заверено копие от диплома за 
завършено образование;

- медицинско удостоверение, че лицето не стра-
да от психическо заболяване;

- мотивационно писмо;
- писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от ЗСВ  /

по образец - Приложение № 2/;
- декларация за липса на обстоятелствата по 

чл.67, ал.3 от ЗСВ  /по образец - Приложение № 3/;
- данни за контакт на две лица, към които об-

щинският съвет да се обръща за препоръки, по 
чл.68, ал.3, т.5 от ЗСВ  /по образец - Приложение 
№ 4/;

- документ за извършена проверка по реда на 
Закона за достъп и разкриване на документите и за 
обявяване на принадлежност на български гражда-
ни към Държавна сигурност и разузнавателните 
служби на Българската народна армия, ако са ро-
дени преди 16 юли 1973 г.

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ АЙТОС

„Шест подвига за свободата“ за 147 г. от избухването на Априлското въстание



На 10 май първа копка за ремонта  
на улиците „Арда” и „Христо Кърджилов” 
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По общински проект „Реконструкция на улица „Арда“ от О.Т. 24 
до О.Т. 7 и улица „Христо Кърджилов“ в гр. Айтос“ 

На 11 януари 2023 г., 
между Община Айтос, 
ДФ „Земеделие“ и 

СНЦ „МИГ – Айтос“ беше 
подписан тристранен 
договор за финансиране на 
проект „Реконструкция 
на улица „Арда“ от О.Т. 24 
до О.Т. 7 и улица „Христо 
Кърджилов“ в гр. Айтос“. 
Проектът се финансира по 
мярка 7.2, по Стратегията 
за Водено от общностите 
местно развитие на СНЦ 
„МИГ-Айтос”, от ПРСР 
2014 – 2020 г. 

След подписването на 
договора Общинската ад-
министрация веднага се зае 
с подготовката на общест-
вената поръчка за избор на 
изпълнител на ремонтни-

те дейности на двете 
улици, които са в изклю-
чително лошо състояние. 

Изпълнител е „Пътно 

строителство“ ЕООД - 
Бургас, стойността на 
проекта е 401 783, 63 лв. с 
ДДС.

С реализирането на про-
екта Община Айтос цели 
реконструкция и рехаби-
литация на тротоарните 

и уличните настилки. Ре-
ализираните дейности ще 
осигурят възстановяване 
и подобряване на транс-

портно-експлоатационни-
те качества и носимоспо-
собността на пътната 
настилка, отводняването 
на повърхностните води, 
подобряване на условията 
за безопасно придвижване 
на пешеходците.

Образователна програма 
„Съдебната власт – ин-
формиран избор и граж-
данско доверие. Отворени 
съдилища и прокуратури“

Традиционно през април, 
по повод Деня на Консти-
туцията, Районен съд – 
Айтос организира Ден на 
отворените врати. Първи 
в административната 
сграда на съда пристигнаха 
учениците от Х А клас с 
преподавател Николай 
Димитров от СУ „Христо 
Ботев“, Айтос – училище-
то, с което РС-Айтос си 
партнира в продължение на 
няколко учебни години по 
Програмата на ВСС и МОН 
„Съдебната власт – инфор-
миран избор и гражданско 
доверие. Отворени съдили-
ща и прокуратури“. Десе-
токласниците дойдоха да 
се запознаят с организация-
та на работа на съдиите и 
съдебните служители, със 
съдебните процедури и с 
работата и функциите на 
съдебните служби.

Преди да ги посрещне на 
входа на съдебната инсти-
туция, районен съдия Мария 
Дучева, административен 
ръководител, председател 
на РС – Айтос посочи цели-
те на инициативата. „Де-
нят на отворените врати 
е насочен към популяризи-
ране дейността на съда с 
цел повишаване на правна-
та култура на младите 
хора, по-добрата им инфор-
мираност за работата на 
съдебната система, както 
и за изграждането на дове-

рие към работата на съда“.
Информационният тур 

в съдебната сграда започна 
от най-строго охранявана-
та служба – Бюро за съдимост. 
Гимназистите успяха да 
надникнат в металните 
шкафове, където се съхра-
няват т.н. бюлетини, 
удостоверяващи съдебното 
минало на осъдените лица, 
които се пазят в продълже-
ние на сто години. С инте-
рес проследиха и пътя на 
едно свидетелство за съди-
мост на неосъждана млада 
айтозлийка. 

Средношколците имаха 
възможност да получат 
реална представа за право-
раздавателната дейност 

на съда. Те присъстваха на 
съдебен процес с председател 
съдия Ивайло Кънев за об-
жалване на електронен фиш, 
издаден в нарушение на 
Закона за движение по пъ-
тищата. Съдия Кънев ги 
запозна и с молба за отла-
гане на друго съдебно дело, 
поради неявяване на адво-
катите и една от страни-
те.

Младежите научиха още 
каква е разликата между 
гражданските и наказател-
ните дела и как една искова 
молба се превръща в съдеб-
но дело. Съдия Дучева под-
робно представи пътя на 
документа от получаване-
то на входящ номер, през 

образуване на делото и 
събирането на доказател-
ства. В кабинета на адми-
нистративния ръководител 
учениците присъстваха на 
разпределението на постъ-
пилите в съда искови молби, 
чрез системата за случайно 
разпределение на делата, с 
която се определя съдията 
докладчик.

Гимназистите успяха да 
разгледат още службите 
Гражданско и Наказателно 
деловодство и да научат 
от съдебните служители 
Валентина Дарачева и Мая 
Трухчева подробности за 
подготовката и съхранява-
нето на двата вида съдебни 
дела.

Съдия Дучева не пропус-
на да покаже на младите 
хора и архива на РС-Айтос, 
с металните шкафове, в 
които се съхраняват най-
важните съдебни актове 
– за гражданско състояние, 
за право на собственост и 
др., които след изтичане на 
срока за съхранение се пре-
дават на Държавния архив.

Гимназистите бяха 
особено впечатлени от 

информационния тур и 
оцениха предоставената 
възможност да се запозна-
ят с работата на съда, да 
задават въпроси, лично да 
разговарят с председателя 
н РС съдия Дучева. И при-
знаха, че с интересните 
инициативи на РС – Айтос, 
програмата вече се ползва 
с особена популярност сред 
младите хора в Айтос.

НП

Информационен тур за гимназисти в Деня на отворени 
врати в Районен съд - Айтос

Церемонията за символична 
първа копка по общински 
проект „Реконструкция на 
улица „Арда“ от О.Т. 24 до 
О.Т. 7 и улица „Христо 
Кърджилов“ в гр. Айтос“, 
ще се състои на 10.05.2023 г.,  
от 14.00 часа, на ул. „Арда“  
в град Айтос 

СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че във връз-
ка с очаквано увеличение на кърлежовите популации 
на 05.05.2023г. и 09.05.2023г. ще се извърши пръскане 
срещу кърлежи в зелените площи в гр.Айтос.

Обработките на тревните площи ще бъдат из-
вършени с „БИОТЕК C/S”. Препаратът е разрешен за 
използване и е подходящ за борба с пълзящи и летящи 
насекоми.

Карантинен срок 24 часа.
При неблагоприятни атмосферни условия пръска-

нето ще се извърши в следващите три работни дни.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Ул. „Арда“ преди реконструкцията Ул. „Христо Кърджилов“
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Айтоски момичета с бронз от Международния турнир 
по спортна акробатика в Алберсхаузен, Германия

Женската двойка 
Ивелина Борисова 
и Сияна Кирякова, 

създадена със съвместни 
труд и усилия на треньо-
рите на КСА „Орел“ – Айтос 
и КСА „Нефтохим 2011“ – 
Бургас завоюва изключите-
лен успех на Международния 
турнир в Алберсхаузен, 
Германия. За спортния 
талант на двете момичета 
тепърва ще се говори и 
пише – и двете са айтозлий-
ки, и двете учат в Спорт-
ното училище в Бургас. 
Ивелина се състезава за 
айтоския „Орел“, а Сияна 
за бургаския „Нефтохим“.

В Алберсхаузен двойката 
успя да пребори жестоката 
конкуренция на представи-
телите на Израел, Германия, 
Чехия, Австрия, Нидерлан-

дия, Великобритания, Швей-
цария, Словакия и България 
във възрастовата група 12 
– 18 години и да спечели 
бронзовото отличие.

Отсега двете момичета 
започват подготовка за 
най-престижното състе-
зание за 2023 г. – Европей-
ското първенство по 
спортна акробатика през 
м. октомври в град Варна. 
Във Варна за медали може 
да претендира и най-добра-
та мъжка двойка на КСА 
„Орел“ – Айтос Антон 
Станчев – Янко Киров. 
Дали момчетата ще бъдат 
на европейския квадрат ще 
стане ясно след контроли-
те, които ще бъдат по 
време на Държавното пър-
венство през м. юни.

НП

Представиха пред много-
бройна детска публика най-
новия си спектакъл „Приклю-

ченията на Лукчо и неговите 
приятели“.

При изключителен инте-

рес, на 3 май се играха не едно, 
а три представления на 
театрална школа „Златните 

ключета“ по приказната 
класика по Джани Родари 
„Приключенията на Лукчо и 

неговите приятели“. Сцена-
ристи и режисьори са ръко-
водителите на Театралната 

школа на СУ „Христо Ботев“ 
– Невелина Василева и Румя-
на Йорданова. Прекрасните 
костюми за децата изработи 
Атанаска Маринова.

Три пъти се напълни голя-
мата читалищна зала в Айтос, 
стотици деца съпреживяха 
необикновените приключения 
на Лукчо и неговата компания. 
Новия спектакъл и прекрас-
ната актьорска игра на 
малките театрали Василева 
и Йорданова посветиха на 
155 години Средно училище 
„Христо Ботев“ – град Айтос.

НП

Блестящи „Златни ключета“ – с три представления в един ден

Община Айтос и ЕКОПАК – България наградиха труда и старанието 
на училищата и децата в инициативата „Градска рециклиада“

Стотици бяха децата от 
общинските училища, които 
се включиха в инициативата 
на Община Айтос и ЕКОПАК 
– България „Градска рецикли-
ада“. Общо 1200 кг пластма-
сови бутилки и метални ке-
нове събраха за рециклиране 
айтоските училища, а в наве-
черието на Деня на Земята 
беше организирано извозване-
то на събираните отпадъци.

В инициативата, която 
цели популяризиране на раз-
делното събиране, много ак-
тивно се включиха  СУ „Нико-
ла Вапцаров“, СУ „Христо 
Ботев“, ПГСС „Златна нива“, 
ОУ „Атанас Манчев“, ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ – с. 
Карагеоргиево, ОУ „Христо 
Ботев“ – с. Пирне, ОУ „Христо 
Ботев“ – с. Мъглен, ОУ „Свет-
лина“ – с. Тополица. За стара-
нието, труда и усилията 
училищата и децата получи-
ха благодарност, грамоти и 
награди от Община Айтос и 
ЕКОПАК – България. 

На 2 май от името на кме-
та Васил Едрев екологът на 

Община Айтос – ст. експерт 
Катя Иванова връчи на всяко 
от учебните заведения гра-

мота за участие и награди – 
топки и кошчета за разделно 
събиране. 

Ще припомним, че това е 
най-мащабната и първа по 
рода си подобна инициатива, 

която се провежда в 14 общи-
ни в България от март до 
декември 2023 г. под мотото: 

„Рециклирай пластмасовите 
бутилки и метални кенове – 
спаси живот!“



място е частна собственост с 
преотредени терени в поземлени 
имоти още през 2005/6 година, 
времето на управлението на 
Петър Златанов, през първия 
мандат от кметуването му. 

– Какво предприе Община 
Поморие по този омагьосан 
казус, още повече, че е входира-
на жалба до ЕК? 

– Разработихме цялостен 
проект за отводняване на Помо-
рийското езеро, първият етап е 
реализиран. Касаеше старите 
отводнителни канали, които се 
намират покрай езерото и в ра-
йона с кръстовището с кв. „Ка-
менар“. Почистихме ги и благода-
рение на г-н Пиронков, който 
разреши в ретензора, където се 
събира сладка вода, да извършваме 
отводняването. Вторият етап, 
който сме предоставили на МРРБ 
и на АПИ е проект, който отвод-
нява цялата територия в района 
на обхода. За да се отведе сладка-
та вода извън езерото, има дига 
– съществуваща, която е на 
„Черноморски солници“ – Бургас. 
Имаме писменото съгласие на 
шефа на солниците по нея да 
мине отводнителната тръба и 
да я заустим в Черно море. Наши-
ят проект – на стойност 1,1 млн. 
лв. е реализиран – т.е. първият 
етап по отводняването, който 
се намира в района на бензинос-
танция „Петрол“, кучкарника на 
Общината на разклона за кв. 
„Каменар“ и гр. Ахелой – е реали-
зиран. Чрез втория етап трябва 
да се оберат всички води около 
обхода и р. Пазариолу, но трябва 
да примостим езерото по същест-
вуващата дига. Стойността е 
много голяма, трябва да се наме-
си държавата с финансиране. 
Имахме доброто в лицето на г-н 
Бойко Борисов, в качеството му 
на премиер, но откакто дойде 
„Промяната“ – две години, всич-
ко, що е на кметове на ГЕРБ, е 
сложено на трупчета. Еколозите 
плачат хубаво и отправят обви-
нения към Община Поморие, но 
те не са направили нищо, а някои 
местни граждански организации 
– съвсем нищо. Когато Общината 
си върна Посетителския център, 
обвиниха ни, че кметът ще строи 
поредния хотел. Подготвя се 
вътрешен ремонт по проект, 
който е спечелен и заедно с Музея 
на солта цялото пространство 
ще бъде облагородено. Така че 
Община Поморие се грижи за 
езерото – ключово за цял един 
отрасъл в местната ни икономи-
ка – балнеологията. 

– На последната сесия при-
ехте специфични изисквания 
към облика на градската среда 
– сгради, архитектурни ансам-
бли. Кое наложи наредбата?

– Крайно време беше. Вижда се 
с просто око, започва да се строи. 
Едната кооперация е лилава, 
другата зелена, бият се цветове. 
Нагледахме се на нови сгради с 
безразборно накачени климатици. 

Курортен град сме. Нашият 
туристически продукт има до-
бавена стойност – калолечение, 
орнитология. Идват хора от 
различни краища на света, впеча-
тлени са от тях. Ако нямаме 
добра градска среда, остават с 
лошо впечатление. Залагаме мно-
го правила, които да се спазват 
от управляващите и след нас. Не 
може да се строи на парче. Тряб-
ва да има дългосрочна визия за 
развитието на града, на община-
та, неведнъж съм заявявал. И 
независимо че сме в навечерието 
на местните избори!

– Заговорихте за приемстве-
ност в местната власт, не 
мислите ли за следващ мандат 
наесен?

– Рано е да се мисли. Мисля за 
едно хубаво, приветливо и слън-
чево Поморие. 

– По Крайбрежната ремонтът 
тече на пълни обороти. Ще 
бъде ли завършен преди начало-
то на летния сезон?

– Ремонтът протича на че-
тири етапа. Цялата алея – едно 
от най-красивите места за раз-
ходка в града и любимо на „ловци-
те“ на морски залези, е аморти-
зирана. Лошото е, че сме в 
навечерието на туристическия 
сезон и няма да успеем с реализа-
цията на четирите етапа до 
началото на сезона. Два ще бъдат 
завършени, с което най-разбити-
те участъци ще бъдат отремон-
тирани. Обновяването ще спре 
около 15 юни, ще продължи от 
средата на септември. Крайният 
срок е до края на годината, бър-
заме по-рано да я завършим. Ха-
ресвана е и от поморийци, и от 
гости на града и всяко затваряне 
носи дискомфорт на хората, за-
щото не могат да се разхождат 
край морето. 

– Кои са големите проекти 
с европейско финансиране на 
настоящата година, какво се 
случва с тях?

– Очакваме много голям проект 
по ПУДООС за изграждане и под-
мяна на водопроводната мрежа 
в новия квартал на Поморие 
„Каменар“ и с. Лъка. Одобрени сме, 
очакваме финансирането, което 
е на стойност близо 6 млн. лв., за 
да започне подмяната на старата 
водопроводна мрежа и разширя-
ването. Ще се изгради нов водо-
провод, защото там има изклю-
чително много аварии, което пък 
след това ще даде възможност да 
започне благоустрояване. Други-
те два проекта – големи предиз-
викателства пред нас, единият 
от които е на финалната права, 
са за енергийна ефективност на 
публични сгради и културни 
такива. Включени са всички 
кметства и читалища на тери-
торията на община Поморие. Ще 
се направят ремонти на сградите 
им. Нашите села са живи, развиват 
читалищна дейност и млади, и 
стари се събират в тях. Санира-
нето на блоковете в града също 
продължава, до края на 31 май 
кандидатстваме по програмата 
за енергийна ефективност. Ако 
тези два проекта, а аз съм убеден, 
че те ще се случат, реализираме, 
ще обновим облика на града. 

–Ще има ли пробойни в град-
ската хазна заради неизпълнени 
приходи в бюджета?

– Слава богу, не се очаква това. 
Вървим добре. И макар да е друга 
тема, не мога да не кажа, че твър-
де много се експлоатира мълвата, 
че община Поморие е финансово 
зле, че е фалирала. Защото имаме 
кредит. В 21 век няма бизнес или 
семейство без кредити. Цяла 
Европа живее на кредит, Гърция 
живее на кредит. Изтеглили сме 
кредит, който е обслужван ре-
довно, в момента е рефинансиран, 
спестени са 300 хил. лв. от лихви, 
така че община Поморие е финан-
сово много добре. Изпълнението 
на бюджета върви отлично. Ще 
припомня, че когато поехме об-
щина Поморие, бюджетът беше 
18 млн. лв. – 9 млн. държавни 
средства и 8,7 млн. собствени 
приходи. В момента бюджетът 

ни е 30 млн. лв. – 10 млн. от дър-
жавата, 20 млн. собствени при-
ходи. Равносметката е два пъти 
и половина повече. Нямаме стари 
вземания, т.е. несъбрани данъци 
и такси, макар че заварихме мно-
го такива. Общината няма длъж-
ници и тя не дължи на никого 
като изпълнители и доставчици. 
Община Поморие има единствено 
кредит, който обслужва редовно 
и благодарение на него сме стаби-
лизирали и болница, и направили 
благоустрояване. В навечерието 
и на летния сезон сме, приходите 
скачат още повече – нямам при-
теснение, че ще се получи дупка 
в бюджета на Общината. 

– Предстоящият туристи-
чески сезон – какъв ще е той, 
чука на вратата, решени ли са 
дежурните проблеми – парки-
ране и чистота? 

– Твърдо мога да кажа, че са 
решени и паркирането, и чисто-
тата. По отношение на чисто-
тата създадохме собствено 
предприятие, градът ни е по-чист, 
след като структурата зарабо-
ти. Проблемите с паркирането 
са решени на 90%, защото винаги 
има недоволни. Има яснота и ред. 
Правим три нови паркинга – еди-
ният е близо до Общината за до 
100 автомобила, при „Софарма“ 
се работи по друг, в Руския квар-
тал подготвяме „Капката“ за 
паркинг, по ул. „Европа“ се напра-
вени 70 паркоместа. Над 540 са 
новите места за паркиране в 
града. Проблемът с недостига на 
паркоместата идва от факта, 
че нашите коли са много. И ту-
ристите идват с автомобилите 
си. Сезонността довежда до 
това, че лятото, три месеца, е 
пренаселено, а в останалите девет 
има достатъчно място за всеки. 
По тази причина инвестиция в 
многоетажен паркинг преди да се 
направят разчетите, изглежда 
нерентабилна. Що се касае до 
това какъв ще е предстоящия 
туристически сезон – имам ин-
формация от туристическия 
бизнес в града, че се очаква много 
силно лято. Една част от базите 
вече отвориха покрай Великден-
ските празници, други ще го на-
правят на 6 май – празника на 
града – Гергьовден. 

– Г-н кмете, в навечерието 
на този хубав християнски 
празник, патрон на града ни, 
какво ще пожелаете на помо-
рийци?

– Българският народ има 
много хубави празници, които 
тачи и уважава, но най-хубавият 
за нас, най-светлият, е Гергьовден 
– празникът на нашия град, кой-
то започва от 2 май и продължа-
ва до 7-и. Подготвена е богата 
програма с театрални постанов-
ки и концерти. Кулминацията е 
в самия ден, когато се провежда 
тържествената литургия, хора-
та ще се съберат около манастир 
„Св. Георги Победоносец“ и около 
сцената. В навечерието на праз-
ника пожелавам на моите съграж-
дани да са здрави, да имат любов 
и разбирателство в домовете си, 
да се обичат и радват на това, 
което се случва, защото е важно 
да вървим и развиваме града си 
заедно, да сме една общност. 
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-н Алексиев, какво се случва с 
Поморийско солено езеро? Пре-
калено много се дебатира 
около осладняването на водите 
му.

– Атаката е срещу Общината. 
Пряка. Ето каква е нашата от-
говорност, поета във времето, 
за да спасим Поморийско солено 
езеро. До 1990 г. има изградена 
система от отводнителни кана-
ли, в езерото не влиза сладка вода. 
Това е годината, когато се връщат 
земеделските земи на стопаните 
им. Каналите попадат в граници-
те на собствеността. Голяма 
част от тях – помпени станции, 
тласкатели – разрушени са. През 
2012 г., благодарение на моите 
позиции в качеството ми на де-
путат, дошъл от Народното 
събрание (НС) и зам.-председател 
на Комисията по опазване на 
околната среда, Нона Караджова 
и Бойко Борисов – и двамата, 
подчертавам, взеха по мое пред-
ложение решение на Министерски 

съвет (МС), след което Поморий-
ско езеро се предостави за сто-
панисване и управление на общи-
на Поморие. Това беше жесток 
удар срещу „Зелени Балкани“, 
които се бяха самонастанили тук 
през 2005/6 година. Задавам въпро-
са – за двайсет години какво на-
прави тази организация, освен че 
дръпна 800 хил. долара за почист-
ване на отводнителния канал 
езеро – море. Само че Община 
Поморие се грижи за този канал 
и го поддържа към днешна дата. 
След това изградиха Посетител-
ски център, в който си устроиха 
резиденция. Община Поморие 
влезе във владение и в него. Напра-
виха дига като изсипаха купчини 
кал в езерото, за да обособят 
острови за гнездене на птици, 
една птичка не е кацнала там. 
Тези организации повеждат вой-
на срещу Общината. 

– Какъв контрол налага об-
щинска администрация върху 
дейността в езерото? 

– С правомощията, които ни 
дава министерското постано-
вление, налагаме контрол над 
дейността в Поморийско солено 
езеро, включително и над споме-
натите организации, и над кало-
добива и солодобива. Сключихме 
споразумение с Българска академия 
на науките (БАН), правим про-
летен и есенен мониторинг над 
езерото. Солеността е започна-
ла да спада минимално. След тази 
констатация е направен пълен 
анализ, установи се вливане на 
сладки води. В същото това 
време се проектира и изгради 
обхода на Поморие, пресече се р. 
Пазариолу. Прословутият Край-
чов завой, за който твърдят 
зелените, че бил засипан по време 
на строителството, e измисли-
ца, защото е засипан още преди 
двайсет години. Това, че на кар-
тата местността е отбелязана 
като влажна зона, не означава, че 
не е засипана преди посоченото 
време. Половината от това 

Г  Иван Алексиев е роден на 25 юли 1965 г. в Поморие. 
 Завършва висшето си образование със специалност 
„Технология на микробиологичните и ферментационни 
продукти“ във ВИХВП – Пловдив.
 През 2007 г. е сред учредителите на ГЕРБ, а на местните 
избори  същата година е избран за общински съветник от 
ГЕРБ в община Поморие.
 От януари 2008 до юли 2009 г. е заместник-кмет с ресор 
„Туризъм“ в Община Поморие. 
 На парламентарните избори през 2009 г. е избран за 
народен представител от ГЕРБ и за зам.-председател на 
Парламентарната комисия по околна среда и води.
 Печели кметските избори през 2011, 2015 и 2019 г.
 От юли 2022 г. е областен председател на ГЕРБ в Бургас.

ИВАН АЛЕКСИЕВ
ФОТО: АВТОРЪТ

„
Рано е да 
се мисли за 
нов мандат, 
мисля за 
едно хубаво, 
приветливо 
и слънчево 
Поморие

Посрещаме туристи  
с по-чиста градска 
среда и достатъчно 
паркоместа

МОНИКА ИЛИЕВА

ИНТЕРВЮ

Кметът на община Поморие Иван Алексиев: 
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СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

Може и да ви се струва, 
че автографът представля-
ва един подпис и нищо по-
вече – независимо от кон-
текста, от личността на 
подписващия се и от значи-
мостта на подписания 
предмет. Автографите 
обаче отдавна са придобили 
култово значение на колек-
ционерски придобивки с 
особена стойност, а специ-
ално автографите на певци 
и артисти  са сред най-тър-
сените от всички.

За Росен Методиев авто-
графите са нещо повече. 
Роден на 13 септември 1955 
г. в гр. Бургас. Учи класически 
танц в школата към Дома 
на културата на транс-
портните работници, с 
ръководител Мария Авра-
мова. Като студент учи в 
София специалност „Радио 
и телевизия“, но чувства, 
че това не е неговата про-
фесия. Първата му среща с 
големия балет става през 
1976 г. със световноизвест-
ната Алисия Алонсо. Пора-
зява го фантастичният 
танц на полусляпата вели-
ка балерина. Поднася ѝ цве-
тя, разговаря с нея и полу-
чава личен автограф.

По това време поема и 
ръководството на състава 
за модерни танци в Бургас. 
Записва ново висше образо-
вание „Балетна педагогика“ 
в Югозападния университет 
„Неофит Рилски“ в Благо-
евград. Дипломира се през 
1999 г. като става магистър 
по класически танц и хоре-
ографска режисура.  

През 2002 г. с помощта на 
директорката на НУМСИ 
„Проф. Панчо Владигеров“, 
Бургас Юлия Ненова, Росен 
Методиев създава първата 
паралелка по класически тан-
ци, а по-късно и по актьорско 
майсторство. Преподава на 
своите ученици не само 
класически балет и история 
на танца, но и модерни тан-
цови техники, исторически 
и характерни танци, импро-

визация, сценично движение 
и пантомима.

Негова е и първата мо-
дерна балетна формация 
„Танц студио R“, чиито 
възпитаници се вливат в 
състава на Бургаската опе-
ра.

През годините е поставил 
над 75 балетни спектакъла 
и танци към мюзикъли у нас 
и в чужбина. Работил е с 
балета си в БНТ и осъщест-
вил множество турнета.

Музиката, балетът, 
танцът, театърът са не-
говата същност.

Автографите
 
За Росен Методиев 

автографите са ценни 
дотолкова, доколкото 
да запечатат мига с 
един подпис на изпъл-
нителите. Взети след 
концерт, при лична 
среща или от съвмест-
на работа с музиканти 
и певци. Те са част от 
житейския му път. 

Най-голяма колекция от 
снимки, над 200, са на Лили 
Иванова, с която снима в 
БНТ и участва в съвместни 
турнета. На много от тях 
има автографи и лични 
посвещения. Лично прия-
телство свързва Росен с 
Емил Димитров. Наред с 
многото снимки певецът 
му подарил документална 
касета със записи на негови 

последни работни песни.
Работата с негови тан-

цови трупи го свързва с 
най-известните естрадни 
певци през 70 – 90 години на 
миналия век. Днес те са ле-
генди: Богдана Карадочева, 
Борис Гуджунов, Мария 
Нейкова, Грета Ганчева, 
Нели Рангелова, Петър Чер-
нев, Константин Казански.

Методиев разработва 
хореография на танците и 
участва в забавни музикал-
ни и новогодишни програми 
по телевизията. Пътува на 
турнета с певци из стра-
ната. Близки негови прия-

тели стават Ети-
ен Леви и неговата 

група „Трик“, Васил 
Найденов, Маргарита 

Хранова, Георги Христов, 
Диди Господинова, Диана 
Дафова, Богдан Томов, Ми-
хаил Йончев...

Скъп спомен за него е 
срещата му с бургаския 
композитор Константин 
Ташев, оставил автографа 
си на грамофонна плоча: „На 
Росен с пожелание за големи 
творчески успехи“. Заедно 
подготвят спектакъл за 
отбелязване на юбилейната 
60-годишнина на компози-
тора с негова музика и 
участието на балетната 
трупа. 

Интересен е автографът, 
взет случайно от две големи 
актриси – Славка Славова и 
Таня Масалитинова. През 
1982 г. в Бургас гостува 
постановката „Театър, 
любов моя”. След края на 
спектакъла Росен отива в 
ресторанта „Старият елен“ 
и там вижда две жени, кои-
то са неразпознаваеми за 
управителя и той отказва 
да сервира вечеря, защото 
вече кухнята е затворила. 
След разкриване на истина-
та вечерята е приготвена, 
а за благодарност Росен 

получава ав-
тограф и един 

незабравим раз-
говор.

Особено ценни за 
него са автографите 

на театралните звезди 
Невена Коканова, Гинка 

Станчева и Емилия Радева.
Но най-впечатляваща е 

колекцията от автографи, 
взети от български и чуж-
дестранни изпълнители по 
време на „Златният Орфей“ 
в Слънчев бряг. С прецизност 
и любов той е събирал про-
грамите от 1969 до 1981 г. 
По тях може да се напише 
историята на фестивала. 
Когато човек разглежда 
снимките и автографите 
разбира какви световни 
имена в естрадата са госту-
вали у нас: Адамо, Бен Крамер, 
Лара Сент Пол, Джани Мо-
ранди, Хулио Иглесиас, Ома-
ра Портуондо, Даниел Дарио, 
Жозефин Бекер, Бети Джозеф, 
Анита Хегерланд, Ала Пуга-
чова... Наред с това са авто-
графите и на българските 
участници. 

Хобита

Росен колекционира и 
уникални кукли клоуни, 
арлекини и пиеро. Те са раз-
пръснати из цялата стая и 
наброяват над 100. Приятел 
му е подарил цяла папка с 
рисувани цветни костюми.

Притежава най-богатата 
сбирка в Бургас от книги, 
посветени на балетното 
изкуство, на танца, на ис-
тория на костюма, приче-
ските, грима, перуките. Те 
са на руски, английски, 
френски, немски, испански 

и български.
Обича да пътува! Посе-

щавал е балетни постанов-
ки в Петербург, в Москва, в 
„Ла Скала“ в Милано, в Бу-
дапеща, във Виена. Наскоро 
е посетил Шведския кралски 
театър и Музея на балета. 
Впечатлен е от начина на 
запазване на историята и 
преклонението пред твор-
ческия гений. 

Години наред събира ис-
торията на балета в Бургас. 
През 2022 г. издава книгата 
си „Балетът в Бургас“, из-
дание на ИК „Знаци“. Това е 
значим изследователски 
труд, със сериозен принос 
към историографията на 
балета в България и по-де-
тайлно началото и разви-
тието на балета в Бургас. 
Издирени и систематизи-
рани са около 3000 източни-
ка от местния и специали-
зиран печат. Прегледани са 
рецензии, съобщения, про-
грами, афиши, архивни 
снимки. Направени са десет-
ки интервюта с очевидци 
на процеса.

През 2022 г. Росен Мето-
диев защитава докторска 
дисертация към Институ-
та за изследване на изку-
ствата при БАН. 

През свободното си вре-
ме обича да рисува икони. 
Подготвя и свои стихове за 
печат. Приятелите му го 
знаят като отличен кулинар. 
В момента довършва напис-
ването на кулинарна книга, 
която сам илюстрира.

Авторката благодари за 
дадената ѝ възможност да 
надникне в личния свят на г-н 
Методиев.

Автографите и хобитата  
на Росен Методиев

Росен Методиев ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Росен колек-
ционира и 
уникални кукли 
клоуни, арлеки-
ни и пиеро
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Колекция. Най-впечатляващи са снимки с послания 
от гост-звездите на „Златният Орфей“



Легенди на бургаския спорт  
издигнаха Спортното на пиедестал
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Легенди на бургаския 
спорт и възпитаници на 
спортно училище „Юрий 
Гагарин“ издигнаха школото 
на пиедестал. Репортер на 
„Черноморски фар“ разго-
варя с част от най-успеш-
ните спортисти и постиг-
нали много в живота, по 
време на празничния спек-
такъл по повод 50-годишния 
юбилей на училището. Сред 
тях са борци, футболисти, 
волейболисти, гимнастич-
ки. Тези, които са приклю-
чили спортните си кариери, 
са се развили успешно в 
други сфери на обществения 
живот.

Във втория випуск на 
Спортното училище е за-
вършил настоящият кмет 
на община Приморско – д-р 
Димитър Германов. Той е 
бил с профил „Борба“.

„Честит празник на 
всички гагаринци. На тези, 
които са започнали в учи-
лището преди 50 години, 
на другите по-късно и 
разбира се, на младежите, 
които са в това прекрасно 
училище. Смесени са ми 
чувствата. 50 години са 
дълъг период от време, в 
който са станали толкова 
много неща, но от памет-
та не могат да бъдат из-
трити тези преживявания 
в годините назад. Наисти-
на е едно уникално училище, 
даващо възможност на 
младите хора да се развиват. 
Имам спомен за времената, 
когато пътувахме като 
чергари от сграда в сграда 
и за жалост това във вре-
мето не се промени. Разби-
ра се, това е най-тежко и 
неприятно за децата. Така 
че пожелавам на новото 
ръководство да успее да се 
пребори с бюрокрацията, 
да намери финансиране и 
наистина да се реализира 
проектът за ново спортно 
училище, разбира се, с по-
мощта на Община Бургас. 
Аз съм убеден, че кметът 
на Бургас г-н Николов е 
отворен към това начина-
ние и ще съдейства по 
всякакъв начин“, заяви той.

На сегашните възпита-
ници кметът на Приморско 
пожела да бъдат отговорни 
и сериозни, да се занимават 
усилено както в спорта, 
така и да не изостават в 
учението.

„Не всички стават спор-
тисти, но за мен децата, 
които завършват това 
училище стават преди 
всичко хора. Истината е, 
че спортът прави успешни 
хора в живота. Всички те-
зи млади момчета на около 
50 години тук са пример за 
това нещо (б.а. – сочи към 
първия випуск). Погледнете 
и в живота колко много 
хора, които са спортували 
активно, какви кариери 
правят. За мен е успешен 
този, който е успял да бъде 
човек“, добави той.

Друг борец е бургаският 
адвокат и политик Георги 
Сталев. 

Той обясни, че не ностал-
гия, а истинска радост 
предизвика у него 50-годиш-
ният юбилей на училището. 

„Вие виждате как се рад-
ваме един на друг като се 
видим, макар че с някои от 
бившите ми съученици не 
можем да се познаем, забра-
вили сме си имената, но 
ентусиазма, който го има-
хме тогава, го има и сега“, 
каза той.

Сталев продължи с това, 
че за него много по-важно е 
преди всичко да станеш 
човек.

„Всички спортисти ста-
ват достойни и почтени 
хора. За разлика от много 
училища в България преди, 
сега не мога да кажа как е, 
защото съм далеч от учеб-
ната система, но в нашето 
училище се държеше и на 
спорта, и на учението. 
Затова в този випуск поч-
ти няма хора, които да 
нямат висше образование 
и да не са намерили реализа-
ция в живота. Пожелавам 
на всички настоящи възпи-
таници на Спортното 
училище, на всички възпи-
таници и треньори много 
здраве, много спортни ус-
пехи и дано най-накрая, от 
сърце го желая, бургаското 
Спортно училище да има 
една собствена сграда и 
спортен комплекс, какъвто 

наистина заслужава“, завър-
ши адвокатът.

Все още активен в спор-
та възпитаник на учили-
щето е разпределителят 
на волейболния „Нефтохи-
мик 2010“ Иван Станев, 
който преди дни вдигна 
шестата титла за клуба 
си след победата над „Хебър“ 
(Пазарджик). 

„50-годишнина. Пожела-
вам на много училища в 
България такъв празник. 
Поканата, когато я получих, 
изобщо не се замислих дали 
ще мога да присъствам. 
Така се случиха обаче наши-
те мачове, че в този ден 
имам шанса да съм тук. Ще 
видя много познати мои 
учители, надявам се и съу-
ченици и се радвам, че доста 
хора, свързани с историята 
на училището, имаме въз-
можност да се съберем тук“, 
каза той.

Сагата със сградата на 
училището той определи 
като пословична. 

„По мое време бяхме в 
сградата на Музикалното 
училище. Сега знаем къде е 
Спортното училище и как 
се подвизава на два етажа. 
Винаги съм давал за пример 
Пазарджик. Играх три го-
дини там и видях какво 
спортно училище има град 
като Пазарджик, каква база. 
Мисля, че това е болна те-
ма за Бургас. Спортът е 
здраве и час по-скоро тряб-
ва да се реши проблемът със 
сградата и да има своя ма-
териална база“, обясни 
разпределителят на „Неф-
тохимик 2010“.

Според него максимата, 
че спортът прави успешни 
хора, е категорично потвър-
дена с много примери. 

„Спортът е начин преди 
всичко да сме здрави, въпре-
ки че в последно време при 
младите се наблюдава тен-
денцията да не се практи-
кува. Надявам се нещата да 
се променят, макар че 
трудно ще стане с днеш-
ните поколения, които 
растат. Повече зависи от 
техните родители да пре-
карват по-малко време с 
телефоните и повече на 
спортните площадки. Ху-
баво ще е да се върнат 
малко старите времена, 
защото младите, за да бъдат 

здрави, трябва да спорту-
ват”, каза още той.

Друга легенда в борбата 
– Янчо Павлов сподели: 
„Чувствата ми са изклю-
чително положителни, 
защото това е един голям 
празник за българския спорт, 
не само за бургаския, защо-
то преди толкова много 
години се създаде едно учи-
лище, което днес празнува 
своя 50-годишен юбилей. 
Мога смело и отговорно да 
кажа, че през този период 
от време успехите на учи-
лището са изключително 
големи“.  

„Тук израснаха и се раз-
виха като спортисти 
много големи имена. Све-
товни шампиони, от евро-
пейски първенства, медали 
от младежки олимпийски 
игри, от балкански първен-
ства. Спортното училище 
е с голям принос за тези 
успехи на България“, добави 
той.

Павлов обясни, че най-
накрая смята, че тази го-
дина ще започне изгражда-
нето на новата сграда на 
училището. 

„Тя ще е по изискванията, 
които стандартите изис-
кват за едно такова модер-
но спортно училище. И 
когато това се случи, в 
Бургас ще се радваме на 
много успехи, заедно с от-
варянето и на спортната 
зала. Имаме един нов и 
много амбициозен директор, 
който още с първите стъп-
ки започна да работи уси-
лено за реализирането на 
проекта и смятам, че не-
щата ще се сбъднат. Искам 
да го поздравя този млад 
човек, с неговите големи 
амбиции да направи нещо 
по-добро за училището. На 
възпитаниците пожелавам 
много успехи. Да се изградят 
първо като едни добри 
ученици и след това неми-
нуемо ще станат добри 
спортисти и хора“, посочи 
бургаската легенда в спорта.

Едно от големите имена 
в бургаския футбол без-
спорно е Радостин Киши-
шев. Той обясни, че Спорт-
ното училище е създало 
характера му и дисципли-
ната. 

„Нещата, които съм 

успял да постигна в спорта 
– всичко е благодарение на 
Спортното училище. Ес-
тествено, всичко е различ-
но от сега. Ние бяхме на 
улицата, извън учебния 
процес, и играехме. Това е 
ясно. Всички го знаят. Но 
тези 4 часа на ден, в които 
тренирахме – 2 сутрин и 2 
следобед, никой никъде не 
може да ти ги даде и да ти 
ги отнеме. Аз мисля, че 
трябва да се спортува 
много повече и за децата, 
които наистина искат да 
създадат спортистите в 
себе си, или като хора, кои-
то искат да постигнат 
големи успехи, то това 
училище е необходимо“, 
сподели той.

Според него парите са 
променили спорта и като 
цяло е по-комерсиален.

„Ние тогава, учениците 
и спортистите в Спортно 
училище, мечтаехме да 
отидем в отбора, в който 
се състезавахме – „Черно-
морец“ (Бургас). Аз мечта-
ех там да отида, не съм си 
представял върховете, 
които впоследствие успях 
да постигна. Всички от нас 
мечтаехме да сме в първия 
отбор на „Черноморец“. 
Това е факт“, каза още 
бившият футболист.

50-годишният юбилей 
на Спортното училище 
уважи и бившата худо-
жествена гимнастичка 
Пролетина Калчева, която 
представи България на 
Олимпийските игри в Сид-
ни с ансамбъла, а също така 
изгради и силна индивиду-
ална кариера. 

„50-годишният юбилей 
предизвиква у мен силни 
емоции. Когато ми се оба-

диха да ме поканят, бях 
много развълнувана, защото 
аз много се борих да вляза в 
Спортното училище, тъй 
като исках да стана голяма 
гимнастичка, а това беше 
пътят. Моята първа тре-
ньорка и лична Дафина 
Стоянова ми каза, че ако 
искам да успея, трябва да 
вляза в Спортното учили-
ще, за да тренирам повече. 
И така. Въпреки че в семей-
ството имахме разногласия, 
не всички бяха съгласни да 
влизам в Спортното учи-
лище, но получих подкрепа 
от майка ми и надделяхме 
над баща ми. Така успях да 
вляза в Спортното учили-
ще и да продължа да се 
развивам в спорта“, заяви 
тя.

По думите на грацията, 
той дава много и изгражда 
човека.

„Дава дисциплина на 
първо място, да си отгово-
рен както към съотборни-
ците си, така и към себе си. 
След неуспех да станеш и 
да продължиш. Обикновено 
се отказваме след първия, 
втория, третия провал. 
Това е една голяма сила и 
борба. А животът е една 
борба, както го казаха и 
треньорите по борба“, с 
усмивка коментира тя.

Според нея трябва от 
най-ранно детство да се 
спортува, но в тези силно 
дигитални времена става 
все по-трудно.

„Мисля, че сега информа-
цията е твърде голяма и 
много, докато едно време 
не беше така. Интернет 
пространството е една 
необятна бездна и оттам 
идват проблемите. Все по-
малко се грижат децата за 
физиката си и търсят по-
лесното. Мисля, че макси-
мата „Здрав дух в здраво 
тяло“ е много важна. Както 
трябва за духа си да се гри-
жим, така трябва и за 
тялото си“, каза още Кал-
чева.

Тя също е от тези, които 
с нетърпение чакат новата 
сграда на Спортното учи-
лище да стане факт. Опре-
дели я като една дългого-
дишна мечта.

„Аз, когато учих, бяхме 
в друга сграда – в Музикал-
ното училище. Тъй като 
дъщеря ми много искаше да 
учи в Спортното, и тя 
влезе там. Като видяхме 
мястото, където е предви-
дено да е новото училище, 
като видяхме и голямата 
зала „Арена Бургас“, която 
е завършена и чакаме с не-
търпение да започне да се 
използва по предназначение. 
Това е мечтата на всеки 
бургаски спортист. Искаме 
да виждаме едно достойно 
място, където да учат 
децата ни“, завърши бивша-
та гимнастичка.

Носталгия. Темата със сградата на училището вълнува всички
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„
Имам спомен за 
времената, 
когато пътува-
хме като чергари 
от сграда в 
сграда

Д-р Димитър 
Германов, кмет на 
община Приморско „

Всички спорти-
сти стават 
достойни и 
почтени хора

Георги Сталев, 
адвокат

„
Хубаво ще е да се 
върнат малко 
старите времена

Иван Станев,  
волейболист

„
Тук израснаха и 
се развиха много 
големи имена

Янчо Павлов, 
бивш борец

„
Всички от нас 
мечтаехме да сме 
в първия отбор 
на „Черноморец

Радостин Кишишев, 
бивш футболист

„
Новата сграда на 
училището е 
една мечта

Пролетина Калче-
ва, художествена 
гимнастика



Бургас има своите шампиони!

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас има своите шам-
пиони и те са волейболи-
стите на „Нефтохимик 
2010“.  Момчетата на 
треньора Атанас Петров 
показаха завидно хладнок-
ръвие и надделяха над из-
ключително силния си и 
опитен съперник от „Хебър“ 
(Пазарджик). Пет гейма 
бяха необходими, за да може 
препълнената зала „Младост“ 
да избухне след последната 
победна точка. В крайна 
сметка сладкият успех 
дойде при резултат 3:2 
(25:17, 25:23, 21:25, 22:25, 
15:12) във финалната пета 
среща, която определи 
шампиона на България в 
„Супер Волей“.

Това е шестата титла 
за бургазлии, които успеш-
но детронираха „Хебър“, 
който в последните две 
години става шампион. 
Драмата беше пълна. „Неф-
тохимик 2010“ поведе с 2:0 
гейма, но сценарият от 
четвъртата среща в Пазар-
джик започна да се повтаря. 
Опитните волейболисти 
на Камило Плачи взеха тре-
тия гейм, а след това и 
четвъртия. За разлика от 
мачовете в Пазарджик оба-
че, в Бургас водените от 
опитния разпределител 
Иван Станев и младите 
остриета Аксел Трухчев и 
Калоян Балабанов волейбо-
листи спечелиха тайбрека.

Сълзи от радост поте-
коха по лицата на младите 
таланти, за които това е 
първа титла в кариерата 
им. Аксел Трухчев се сбогу-
ва с публиката в Бургас и 
благодари за подкрепата. 

Той заминава да играе в 
италианската Серия А от 
новия сезон. До французи-
на с български корени бе и 
гордият му баща. 

Титлата е сладка и за 
треньора Атанас Петров, 

за когото също е първа. 
Интересното е, че той 
имаше вече веднъж шанса 
да я спечели, когато бе 
треньор на „Хебър“, но 
тогава изгуби именно сре-
щу „Нефтохимик 2010“. 

След успеха възпитаниците 
му заслужено му отдадоха 
почит с шампионско носе-
не на ръце. 

Най-резултатен бе Ка-
лоян Балабанов с 26 точки 
(3 аса, 3 блокади), по 19 
точки записаха Аксел Трух-
чев (1 блокада) и Матей 
Михайлович. За съперника 
Джулио Саби приключи с 
22 точки (3 блокади). 15 
точки реализира Якопо 
Масари (1 ас, 4 блокади), с 
12 точки се отчете Тодор 
Алексиев (1 блокада).

Трябва да се отдаде 
нужното внимание и на 
„тигрите“ от Пазарджик, 
които показаха, че именно 
като големите котки са 
най-опасни, когато са при-
тиснати в ъгъла. 

„Има моменти, които 
никога не се забравят! До 

случването им стоят 
много труд, лишения, упо-
ритост и устременост! 
„Нефтохимик” е новият 
шампион по волейбол на 
България!

Бургас си има своя шам-
пион! Волейболният „Неф-
тохимик“  детронира 
„Хебър“ пред повече от 1500 
зрители в зала „Младост“! 
Нашите са шампиони на 
България за шести път. 
Фантастични момчета, 
невероятен колектив, 
уникален отбор с шампи-
онски дух и характер! Успех 
и в бъдеще, не само у нас, 
но и в Шампионската лига!“, 
написа кметът Димитър 
Николов.

Той и президентът на 
волейболната лига Живко 
Желев раздадоха златните 
медали на волейболистите. 

Трилър. „Нефтохимик 2010“ детронира „Хебър“ в петгеймова драма
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Шестата 
титла за 
„Нефтохи-
мик 2010“ 
дойде след 
волейболен 
трилър 
ФОТО: НВЛ

За повечето от младите играчи на бургаския отбор това е 
първи трофей ФОТО: НВЛ

Публика-
та в зала 

„Младост“ 
бе седми-

ят играч в 
решаваща-
та среща с 

„Хебър“
ФОТО: НВЛ

КИРИЛ ЕВТИМОВ

– Бате Янко, здравей, 
как я караш?

– Здравей, всичко е наред. 
Е, имам леки проблеми със 
здравето, основно с крака-
та, но това е нещо нормал-
но. Все пак съм на сериозна 
възраст и няма как да се 
чувствам като младеж. Не 
се оплаквам, събирам се със 
стари приятели и съот-
борници от едно време. 
Общо взето така минават 

дните ми.
– Следиш ли българския 

футбол, ти остави ярка 
диря на зеления терен, 
когато беше активен със-
тезател?

– Да, всеки ден чета 
спортната преса и когато 
има футболен мач по те-
левизията, го гледам с 
удоволствие. Искам и да 
съм в час, какво се случва в 
българското първенство. 
Знаеш, често при мен идват 
мои колеги, с които съм 

играл. Постоянно диску-
тираме футболните ма-
чове и затова е важно да 
съм наясно какво се случва.

– Като че ли сега не е 
най-доброто време за твоя 
любим „Левски“?

– Аз като гледам, май не 
е добро време за никого. 
ЦСКА се подхлъзна срещу 
„Лудогорец“. Те от своя 
страна също не убеждават 
с играта си.

Националният отбор 
има проблеми, въобще не е 
цветуща картинката. 
Положителното е, че има 
интрига кой да е шампион. 
Надявам се „Левски“ да 
направи силен финален 
спринт и да заеме място, 
даващо право на участие 
в Европа. Най-вече сърца-
тата синя публика го за-
служава. Засега селекционе-
рът Топузаков ми прави 
добро впечатление. Справя 
се с огромното напрежение 
след оставката на Стоилов. 
Дано победната серия на 
„Левски“ продължи и в 
следващите мачове.

– Имаш 200 мача за „Лев-
ски“, обаче победата над 

ЦСКА със 7:2 ли е най-па-
метният ти двубой със 
синия екип?

– Ще излъжа, ако кажа, че 
не е той. Отбелязах и два 
гола. Играх много силно. 
ЦСКА бяха фаворити, а 
накрая ги отнесохме, като 
можеше да вкараме и още. 
Всичко ни се получаваше в 
този двубой. Но, ние тога-
ва бяхме много силен отбор. 
Като започнеш от незабра-
вимия Гунди, Сашо Костов, 
Фифи Перото, Аладжата, 
Кирил Ивков и другите. 
Всеки мач беше удоволствие 
за мен сред такива съотбор-
ници. Кефът беше още по-
голям, защото винаги игра-
ехме пред пълни трибуни. 
А в днешно време, като се 
напълни даден стадион се 
говори все едно е станало 
нещо невероятно. По наше 
време без значение домаки-
ни или гости, нямаше праз-
ни места по трибуните.

– Няма как да не те питам 
и за годините, които игра 
за „Черноморец“. Знам, че 
остави много приятели в 
Бургас.

– Да, няма да си кривя 

душата, наистина ми беше 
много комфортно. Живях 
в бившия вече хотел „Бриз“ 
до гарата и постоянно бях 
заобиколен от приятели. 
Един от тях беше Димитър 
Юруков, голям левскар, 
разбрах, че миналата годи-
на е починал. Годините в 
„Левски“ ми помогнаха да 
получа уважението на 
бургазлии. Имам много 
приятни спомени от оно-
ва време. Отново бих желал 
да поздравя всички мои 

приятели в Бургас, начело 
с големия Тотко Дремсизов. 
Бяхме много силен отбор 
и биехме наред всички от-
бори. Стадионът беше 
винаги пълен, а имаше ня-
колко хиляди души извън 
стадиона, които не може-
ха да влязат. Бяха разкош-
ни бургаски времена. Сега 
знам от теб, че „Черномо-
рец“, а и „Нефтохимик“ са 
в незавидно положение. 
Стискам палци нещата 
там да потръгнат.

Легендата на „Левски“ Янко Кирилов: 

Поздрави всички мои приятели в Бургас, 
начело с големия Тотко Дремсизов

Янко Кирилов е един от най-великите футболисти на 
„Левски“, оставили незабравима диря в историята на „синия“ 
клуб. Легендарният полузащитник взима участие в най-па-
метния за „сините“ фенове мач в историята, а именно 
победата над ЦСКА със 7:2 през 1968 г. В този двубой „май-
стор Янко“ изиграва най-силния си мач за Левски, като 
отбелязва и два гола за победата. Освен за „Левски“ 77-годиш-
ният софиянец е защитавал още цветовете на ЦСКА и 
„Черноморец“.
При „акулите“ той изиграва два сезона и оставя отлични 
впечатления сред феновете на бургаския футбол.
Кирил Евтимов се срещна с Янко Кирилов в неговото кафене в 
софийския квартал „Младост 1“. Всъщност, там на задълбоче-
ни футболни разговори често могат да бъдат забелязани 
цяла плеяда легенди на „сините“ като Кирил Ивков, Войн 
Войнов, Стефан Аладжов и други.

Янко Кирилов (вляво) с Кирил Евтимов         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



15ОБЯВИ I 5 – 11 МАЙ 2023

З А П О В Е Д
№  309/03.05.2023 година

На основание чл.44, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.14, 
ал.1 и 2 от Закона за общинската собственост и чл.61, ал.1, т.2 от Наредбата за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост

З А П О В Я Д В А М :
І. ОТКРИВАМ процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на 

имоти - нежилищни обекти , находящи се в гр. Приморско, частна и публична собственост на Община 
Приморско, както следва:

№ 
по 

ред

Вид на обекта Местонахождение Площ Срок Начална 
цена в лв. 
без ДДС

Депозит 
за учас-
тие

1 Терен за поставяне на 
преместваем търгов-
ски обект – обществе-
на тоалетна,находяща 
се на ул. Лагуна –гр. 
Приморско

Част от терен с идентификатор  
58356.506.32  по КККР на гр. Примор-
ско, одобрен със Заповед №РД-18-
106/09.12.2008г. на ИД на АГКК,  по 
плана  на гр.Приморско. 
АПОС №1687/09.04.2013 година, цели-
ят с площ от 8 156 кв.м.

12 кв.м. За период 
от 5/пет/
години

Год. Наем  
- 560,40 
лв.
Месечен 
наем – 
46,70  лв.

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

2 Терен за поставяне на 
преместваем търгов-
ски обект – обществе-
на тоалетна,находяща 
се на ул. Черно море /
Морска градина/ –гр. 
Приморско

Част от терен с идентификатор  
58356.506.558  по КККР на гр. При-
морско, одобрен със Заповед №РД-18-
106/09.12.2008г. на ИД на АГКК,  по 
плана  на гр.Приморско. 
АПОС №3440/09.04.2013 година, цели-
ят с площ от 22 026 кв.м.

12 кв.м. За период 
от 5/пет/
години

Год. Наем  
-  560,40 
лв.
Месечен 
наем 
–46.70  лв.

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

3 Сграда за битови услу-
ги- обществена 
тоалетна,находяща се 
на ул. Ропотамо – гр. 
Приморско

Сграда разположена в поземлен 
имот  с идентификатор  
58356.503.247  по КККР на гр. При-
морско, одобрен със Заповед №РД-18-
106/09.12.2008г. на ИД на АГКК,  по 
плана  на гр.Приморско. 
АЧОС №4090/29.03.2013 година, цяла-
та  с площ от  18 кв.м.

18 кв.м. За период 
от 5/пет/
години

Год. Наем  
- 2 299,56 
лв.
Месечен 
наем – 
191,63 лв.

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

4 Магазин за промишле-
ни стоки №3 в партер-
ния етаж на  триетажна 
жилищна сграда  в гр. 
Приморско на ул. Тре-
ти март №69, състоящ 
се от търговска 
зала,склад,преддверие 
със санитарен възел

ПИ с идентификатор 58356.503.380.1.8, 
целият  с площ от 41,50 кв.м., Самостоя-
телен обект Магазин за промишлени 
стоки №3, граници на имота: 
58356.503.380.1.7, 58356.503.380.1.9, 
под обекта:няма, над обекта: 
58356.503.380.1.4, 58356.503.380.1.3, 
58356.503.380.1.2 по кадастралната 
карта и кадастралните регистри на гр.
Приморско, с номер по регулационен 
план на гр.Приморско: УПИ ІV-487 в 
кв.39”б” по регулационния план на гр.
Приморско, АЧОС №1793/26.03.2014г.

41,50 
кв.м.

за период 
от 3 /три/ 
години

Год.наем-  
5 301,63 
лв.
Месечен 
наем- 
441,80

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

5 Помещение на втори 
етаж  в масивна двуе-
тажна сграда в с. Ясна 
поляна – ул. М.Герджи-
ков, за ветеринарна 
аптека

ПИ 87655.501.284.1.2 по КККР на с. 
Ясна поляна, одобрени със Заповед 
№РД-18-771/01.11.2019г. на ИД на 
АГКК,  
АЧОС № 6/02.11 .1999 г

28 кв.м. за период 
от 5 /пет/ 
години

Год.наем-  
511,00 лв.
Месечен 
наем- 
42,58 лв.

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

6 Помещение на втори 
етаж  в масивна двуе-
тажна сграда в с. Ясна 
поляна – ул. М.Герджи-
ков, за административ-
ни услуги

ПИ 87655.501.284.1.2 по КККР на с. 
Ясна поляна, одобрени със Заповед 
№РД-18-771/01.11.2019г. на ИД на 
АГКК,  
АЧОС № 6/02.11 .1999 г

22 кв.м. за период 
от 5 /пет/ 
години

Год.наем- 
401,50  лв.
Месечен 
наем- 
33,46 лв.

10 % от
началната  
тръжна
цена  без 
ДДС за 1 
година.

ІІ.Определям следните условия за провеждане на търга:
1.Направените предложения не могат да бъдат по-малки от началната тръжна  цена (без ДДС) плюс 10%.
2.Начин на плащане на наемната цена – съгласно проект на договор в тръжната документация.
ІІІ.Утвърждавам тръжна документация за участие, както следва:
1. Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по образец);
3. Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общинската собственост- (по образец);
4. Декларация за оглед и съгласие, както и че кандидатът е съгласен за собствена сметка да извърши 

необходимите действия – правни и фактически с цел приспособяване на обекта на търга за целите, за които 
е нает /по образец/

5. Акт за общинска собственост;
6. Скица на поземлен имот
7.  Препис от настоящата заповед;
8. Извлечение от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи - общинска 

собственост, в частта относно процедурата за провеждане на търга;
9.  Проект на договор;
10. Ценовото предложение за размера на цената  -(по образец);           
11. Декларация за конфиденциалност  -(по образец);
ІV. Задължителни документи за участие:
1.  Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по образец);
3.  Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общинската собственост- (по образец);
4. Декларация за оглед и съгласие ,както и  че кандидатът е съгласен за собствена сметка да извърши 

необходимите действия – правни и фактически  с цел приспособяване на обекта на търга за целите, за които 
е нает. /по образец/

5. Документи, удостоверяващи регистрацията на участника: 
6.  Идентификационен номер по ЗДДС (за регистрираните по ЗДДС);
7. За участници- юридически лица - решение на управителния орган на юридическото лице, за участие в 

търга и наемане на имота по направеното предложение;
8. Квитанции за внесен депозит за участие и закупена тръжна документация;
9. Предложение за размер на цената, поставено в отделен запечатан непрозрачен плик, с надпис от външната 

страна „предлагана цена” и изписано името на участника, и поставен в общия плик; Размерът на цената да 
е посочен без включен ДДС.

10. Декларация за конфиденциалност  -(по образец);
* Всички документи трябва да са с дата на издаване,  не по-рано от 3 (три) месеца от обявената дата 

на отваряне на офертите или да са в срок на тяхната валидност, когато такава е изрично записана в тях. 
Документите се предоставят в оригинал или копия, заверени с подпис и печат на участника.
V. Срок за закупуване на тръжната документация - от деловодството на Община Приморско - до 16.00 

часа на 15.05.2023г.
VІ. Срок за подаване на предложенията за участие - до 17.00 часа на 15.05.2023г.
VІІ. Предложения за участие се подават - в деловодството на Община Приморско в запечатани и непрозрачни 

пликове, надписани с наименованието на участника и описание на обекта, за който се участва в търга и с 
ненарушена цялост.

VІІІ. Цена на тръжната документация – 50.00 лв.(Петдесет лева), платими на касата на Община Приморско 
или по банков път ,вносими по сметката на Община Приморско :

БАНКА – „ОББ” АД
С/КА BG29UBBS80028451895110
BІC: UBBSBGSF
Вид плащане : 44 70 00
При плащане  на документацията по банков път ,участниците следва да представят платежно нареждане с 

посочено основание и номер на заповед за участие в търга на адрес: obshtina@primorsko.bg и да посочат 
елекронен едрес за получаването й.

Размера на депозита за участие -10% от началната тръжна цена за една година (без ДДС), вносими по 
сметката на Община Приморско:

БАНКА – „ОББ” АД
С/КА BG 59UBBS80023300372010
BІC: UBBSBGSF
ІХ. Дата на отваряне на предложенията – 16.05.2023 г., час на отваряне -10.30 часа, място на отваряне 

- сградата на Общинска администрация Приморско, на адрес: гр.Приморско, ул.„Трети март”№56.
Х. Оглед на обектите може да се извърши всеки работен ден до деня, предхождащ датата на провеждане 

на търга, с превоз на кандидата и в присъствието на представител на Община Приморско.  
Настоящата заповед да се постави на информационното табло в сградата на Община Приморско, Кметство 

Китен. Да се публикува в един регионален ежедневник и на интернет страницата на Община Приморско.
Препис от настоящата заповед да се връчи на всички длъжностни лица, до които се отнася, за сведение и 

изпълнение.
Контрола по изпълнението на заповедта възлагам на Мария Георгиева – Секретар на Община Приморско.

Д-Р ДИМИТЪР ГЕРМАНОВ
Кмет на Община Приморско

ПОКАНА

УС на ЗКПУ „Русокастро“ - с. Русокастро свиква годишно 
отчетно събрание на 20.05.2023 г. (събота).

Събранието ще се проведе в читалището на с. Русокастро 
от 10.00 ч. при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет на Управителния съвет.
2. Отчет на Контролния съвет.
3. Запознаване на ОС с ГФО за 2022 г.
4. Приемане от ОС отчетите на УС, КС и ГФО.
5. Избор на одитор за 2023 г.
6. Приемане на бизнес план за 2023 г.
7. Освобождаване на член-кооператори.

За пътуващите от гр. Бургас автобусът ще тръгне от автога-
ра „Запад“ в 8.30 ч.

ОБЯВА
Диагностично-консултативен център 

„Свети Георги Победоносец“ (Военна болница)
Регистратура 056 87 58 40

Д-р Иван Хърков
специалист акушер-гинеколог
Приема всеки ден от 14.30 до 16.30 ч.

Работи със Здравната каса
тел. 0897 462 195

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства

ХУМОР



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Фолк изпълнителката 
Теодора посвети песен на 
баща си Георги за големия 
празник в събота. 

Бургазлийката предста-
ви клипа към „Свети Геор-
ги“, който вече е в тв 
ефира и в сайтовете за 
видеосподеляне, от послед-
ните дни на април. 

Синеоката красавица, 
завърнала се преди половин 
година от Америка у нас, 
лично измислила мелодия-

та още през януари. Му-
зата ѝ дошла за минути, 
след като получила сти-
хотворение, написано от 
поета Йордан Гергов. 
Аранжимента поверила на 
македонеца Сашко Мит-
ковски и пътувала специ-
ално за записите до сту-
диото на автора в Крива 
паланка. 

Лично
„178 хил. българи са 

кръстени на светеца, Ге-
орги е най-разпростране-

ното мъжко име в стра-
ната. Моят баща също е 
Георги. Ето защо имах и 
чисто емоционална при-
чина да направя тази песен. 
Освен това снимах в со-
фийския храм „Св. вмчк. 
Георги Победоносец“, 
споделя Теодора. 

„Да седнем, да се видим, 

да си кажем блага дума, 
защото човек с човека 
живее – това ни е събирало 
винаги през годините на 
Гергьовден. Като всяко 
семейство не минаваме без 
крехкото агънце, зелената 
салата“, разкрива звездата, 
която догодина ще закръг-
ли 20 години на сцената.
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Празник. Звездата се поклони пред мощите на светеца

Танцьорите от формация „Асти Денс“ партнираха на певицата

СВЕТИ ГЕОРГИ 

Снощи ситен дъжд навън валял е 
и тревата във роса е. 

Момина сълза през май ухае, 
пролетта при нас дошла е.

Свети Георги, с обич ни закриляй,
да се борим, дай ни твойте сили.
Свети Георги, нека мир да има –

ще се молим да е свято твойто храбро име!  

Пак на кон Гергьовден се завръща,  
благослов над нас разпръсква

и с надежда всички ни прегръща,
празник е във всяка къща! 

За зелено всички да се хванем,
лошото да го забравим 

и светът дано за всички бъде 
малко по-добър от утре! 

На ръка беше  
избродиран  

красивият тоалет 
на Теодора 

с българска шевица                                  
ФОТО: DIAPASON RECORDS/

VEZE.BG

ПРОГРАМА ЗА ПРЕВОД  
НА ПЕНСИЯ „ЗЛАТНО ВРЕМЕ“

СПЕЧЕЛИ ВЪЗМОЖНОСТИ,
СПОДЕЛИ МОМЕНТИ

*В програма “Пенсия плюс” могат да участват клиенти на Пощенска банка (с изкл. на служители), които към датата на 
съответното месечно теглене на наградите, имат сметка открита (преди или в рамките на периода на провеждане: 
30.06.2023 г. - 30.06.2024 г. вкл.) и водена в банката от не по-малко от 2 (два) последователни месеца, по която за всеки един от 
месеците има осъществен трансфер на своята пенсия, както и платена/-и към банката такса/-и по сметката в размер на мин. 
2,00 лв. Изпълнилите условието участват автоматично за съответния месец в томбола за една от 10 бр. награди по 200 лв. 
всяка. Пълните условия на програмата можете да намерите на www.postbank.bg, както и във всеки офис на банката.

Получавай пенсията си  
в Пощенска банка и участваш 
 всеки месец в томбола за една  
от 10 награди по 200 лева*

Теодора посвети песен на 
баща си за Гергьовден

Изпълнителката посети 
Гигинския манастир на 1 
май, където пристигнаха 
чудотворните мощи на св. 
вмчк. Георги, за да се поклони 
пред тях заедно със стоти-
ци миряни. По традиция 
голяма част от хората 
поискаха помощ от светеца, 
който е и лекар на немощни-

те. „По обяд бях в манасти-
ра. Запалих свещи за 
здравето на най-близките си 
хора“, каза Теодора и призна, 
че „Свети Георги“ е нейната 
молитва за по-добри 
времена. Звездата разкри 
първо пред нашия вестник, 
че тази песен ще е част от 
по-голям музикален проект.

Молитва за по-добри времена

05.05.2023 г. (петък)

10.30 ч. – Честване на 145 години от 
създаването на Българската армия
Място на провеждане:  пространството 
до манастир „Свети Георги Победоносец“ 
– гр. Поморие

19.00 ч. – Гала концерт с шоу програми, 
представени от най-добрите танцови 
двойки в страната
Място на провеждане: спортната зала 
на Грандхотел „Поморие“

20.00 ч. – Концерт на рок група „Фон-
дацията“
Място на провеждане:  открита сцена 
на НЧ „Просвета 1888” – гр. Помориe

06.05.2023 г. (събота)

09.00 ч. – Международен фестивал по 
спортни танци – ден I
Място на провеждане: спортната зала 
на Грандхотел „Поморие“

09.00 ч. – Отслужване на Света литур-
гия по случай празника на гр. Поморие 
– Гергьовден
Място на провеждане:  Манастир „Све-
ти Георги” гр. Поморие 

11.00 ч. – Официално откриване на 
празника, приветствие от кмета на 
Община Поморие Иван Алексиев, при-
ветствия от официалните гости

11.30 ч.  –  Празничен поздрав от: Хор 
„Симилис“ – гр. Лариса, Гърция; фолкло-
рен ансамбъл „Странджа“.
Място на провеждане:  открита сцена 
на НЧ „Светлина 1939” – гр. Поморие

07.05.2023 г. (неделя)
08.30 ч. – Международен фестивал по 
спортни танци – ден II

18.00  ч.  –  Официално откриване на 
фестивала
Място на провеждане: спортната зала 
на Грандхотел „Поморие“

Празнична програма на Поморие

Любими рок песни на три поколения българи ще звучат на площада в Поморие в навечерието 
на патронния празник на града.
На 05.05.2023 г. от 20.00 ч. на пл. „Св. св. Кирил и Методий“ (пред НЧ „Просвета 1888“) ще се 
състои концертът на супергрупата „Фондацията“.

ФОТО: ФЕЙСБУК
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